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Διαβάστε το 
«Παρατηρητήριο 

Εξουσίας» 
στην σελίδα 3

ΤΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΑΠΌΣΤΌΛΌΣ ΧΌΝΔΡΌΠΌΥΛΌΣ

Αλλάζει τους όρους του 
παιχνιδιού στην σελίδα 34

Απόστολος Χονδρόπουλος

Νίκος Λιονάκης

Ψηφιακός 
μετασχηματισμός

Πανωλεθρίαμβος

n Σελ. 5

Δημήτρης Κουκλουμπέρης

Τα παιδία παίζει 
(μπάσκετ)    

n Σελ. 7

n Σελ. 9

n Σελ. 4-5

Εβδομαδιαία ψηφιακή 
πολιτική-επιχειρηματική εφημερίδα

n Σελ. 16-17

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ  #17

Νίκος Διαμαντόπουλος 
Γεν. Διευθ. Marketing Greece

Στέλλα Τσιτσούλα, 
Πρόεδρος Ελληνικού 

Ινστιτούτου Κυβερνοασφάλειας                                                                                        

Στο μυαλό του 
Αλ Σίσι

n Σελ. 24-25 n Σελ. 12-13n Σελ. 14

Προσωπικός 
Αριθμός 

Η «iP» παρουσιάζει 8 σημαντικές κινήσεις ελληνικών εταιρειών στο εξωτερικό

ΠΑΤΑΝΕ «ΠΟΔΙ» 
ΣΤΑ ΒΑΛΚΑΝΙΑ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: 
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ                                                     

Πέλοψ Λάσκος,  
Γενικός Γραμματέας Δικαιοσύνης

n Σελ. 18-21

ΨΗΦΙΑΚΟΙ ΝΟΜΑΔΕΣ:
Η ΕΛΛΑΔΑ ΣΤΟ TOP 10 

TOY KΟΣΜΟΥ

Παίζει «εκτός έδρας» 
τον Ιούνιο    

Επανάσταση 
στα «δικαστικά 
πράγματα»
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H 
προηγούμενη φορά που 
αναπτύχθηκε η Εθνοφρουρά στην 
Καλιφόρνια για να αντιμετωπίσει 
ταραχές ήταν το 2020. Είχαν τότε 

ξεσπάσει βίαια επεισόδια μετά τη δολοφονία 
του Αφροαμερικανού, Τζορτζ Φλόιντ. 
Σήμερα, η Αμερική γίνεται ξανά πρώτη 
είδηση με αφορμή την πολιτική επιλογή 
Τραμπ να κλείσει τα σύνορα με το Μεξικό και 
τον στόχο του Λευκού Όίκου να συλλαμβάνει 
τουλάχιστον 3.000 μετανάστες την ημέρα.
Οι 500 πεζοναύτες είναι ακόμη «σε αναμονή», 
προκειμένου να επέμβουν σε μια κατάσταση που 
τείνει διαρκώς επιδεινούμενη.

Η Καλιφόρνια αποτελεί τον πολιτικό φόβο 
του Αμερικανού Προέδρου, αφού ιδεολογικά 
η πολιτική ηγεσία αποτελεί το αντίπαλον δέος 
του επιχειρηματία – προέδρου των ΗΠΑ που 
επικαλείται έναν ομοσπονδιακό νόμο ο οποίος 
του επιτρέπει να «ομοσπονδοποιεί» στρατεύματα 
α) όταν οι ΗΠΑ δέχονται εισβολή ή κινδυνεύουν 
με εισβολή, β) όταν υπάρχει εξέγερση ή κίνδυνος 
εξέγερσης και γ) όταν ο πρόεδρος αδυνατεί να 
εφαρμόσει τον νόμο.

Οι πρώτες διαδηλώσεις ξέσπασαν την 
Παρασκευή το βράδυ, όταν πράκτορες της ICE 
πραγματοποίησαν επιχειρήσεις στο Λος Αντζελες 
συλλαμβάνοντας τουλάχιστον 44 ανθρώπους για 
παραβιάσεις της μεταναστευτικής νομοθεσίας.

Στελέχη της υπηρεσίας μετανάστευσης 
συγκεντρώθηκαν το Σάββατο το πρωί στο 

Πάραμαουντ, όπου διαμένουν μέλη της 
ισπανόφωνης κοινότητας. Κατευθύνθηκαν 
σε  πολυκατάστημα όπου ανειδίκευτοι εργάτες 
αναζητούν μεροκάματο. Η παρουσία των 
αρχών, ο φόνος της σύλληψης ή της απέλασης, 
έφερε γρήγορα ένταση και τα δακρυγόνα και οι 
χειροβομβίδες κρότου-λάμψης, δεν άργησαν να 
κάνουν την εμφάνισή τους.

Όσο οι ώρες περνούν ο πλανήτης θυμάται 
ολοένα και εντονότερα την προεκλογική 
«υπόσχεση» του 78χρονου επανεκλεγέντα 
Προέδρου των ΗΠΑ  να ξεκινήσει τη διαδικασία 
επιστροφής «πολλών εκατομμυρίων ξένων 
εγκληματιών στα μέρη από τα οποία εκείνοι 
ήρθαν».

«Θα το κάνουμε σε ένα επίπεδο που κανείς 
δεν έχει ξαναδεί», είχε πει ο 47ος πρόεδρος των 
ΗΠΑ, την ημέρα της ορκωμοσίας του, με μια 
συντηρητική αποτίμηση να κάνει λόγο για 11εκ 
παράτυπου μετανάστες υπό… διωγμό.

Αν και πολλοί εκτιμούν πως η παραγωγική 
διαδικασία των ΗΠΑ θα κατέρρεε μετά από 
την υλοποίηση μιας τέτοιας απόφασης, αφού οι 
ανειδίκευτοι εργάτες προέρχονται σε μεγάλο 
βαθμό από αυτά τα κοινωνικά στρώματα, η 
ένταση των ημερών υπενθυμίζει το στόχο Τραμπ 
αλλά και τον δρόμο που δηλώνει ότι επιθυμεί να 
ακολουθήσει η Αμερική προκειμένου να καταστεί 
«Great Again».

Με ο,τι αυτό σημαίνει…

Η ΕΘΝΟΦΡΟΥΡΑ 
& ΟΙ ΗΠΑ ΤΟΥ ΤΡΑΜΠ 
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ΔΗΜΙΟΎΡΓΙΚΟ & ΣΕΛΙΔΟΠΟΙΗΣΗ: 
Συμεωνάκης Μάνος

«Για άλλο ήρθα και για άλλο μένω»

Η πρόταση της Μ. Καρυστιανού την οποία υιοθέτη-
σαν ετερόκλητες κοινοβουλευτικές ομάδες και ανε-
ξάρτητοι βουλευτές, πέραν όλων των άλλων απο-
τελεί το πρώτο πολιτικό κείμενο που συντάσσεται 
από ιδιώτη, υιοθετείται από εκπροσώπους του λα-
ού κατατίθεται στη Βουλή για σύσταση προανα-
κριτικής επιτροπής σε βάρος του πρωθυπουρ-
γού ο οποίος εγκαλείται για εσχάτη προδοσία. 
Από όπου και να το πιάσει κανείς δεν έχει λογι-
κή. Μήπως όμως είχαν οι «αγανακτισμένοι» του 
2011»; Μήπως οι μεταπολεμικοί κεντρώοι, αρι-

στεροί και πολιτικοί άστεγοι που ενώνονταν με-
ταξύ τους και με κάθε μορφής πικραμένο για 

να κερδίσουν τις εκλογές του 1958, του 1961 
ή του 1963, όταν τα κατάφεραν; «Ας αναλο-
γιστεί κάποιος τα αποτελέσματα των ανω-
τέρω…» αναφέρει παλαιός κυβερνητικός 
αξιωματούχος.

Συνηθίζει να το λέει συχνά το τελευταίο διάστημα ο Στέφανος Κασσελάκης  ότι για 
άλλο λόγο ήλθε στην Ελλάδα και μπήκε στην πολιτική και για άλλο λόγο μένει. Εξηγεί 
πως έθεσε εαυτόν στη διάθεση των ψηφοφόρων του ΣΥΡΙΖΑ  όταν ο προκάτοχος του 
Αλέξης Τσίπρας τα παράτησε και πλέον θέτει εαυτόν στη διάθεση κάθε κατατρεγμένου 
(«με τους παράνομους  και τους κυνηγημένους» κατά το παλαιό τραγούδι του  
Καζαντζίδη).  Ενδιαφέρον πάντως έχει ότι είναι αποδεκτός και κάνει γκελ στον κόσμο. 
Όπως για παράδειγμα την Τετάρτη που πήγε από το πρωί στη δίκη για τη δολοφονία της 
Αγγελικής Γρίβα από τον σύντροφο της. Έμεινε 3 ώρες εντός της κατάμεστης αίθουσας,  
μίλησε με τους γονείς και τους οικείους και ρωτούσε τους δικηγόρους για τη διαδικασία. 
Το τελευταίο, είναι ένα κεφάλαιο μόνο του. Το πολυπλόκαμο γραφειοκρατικό σύστημα  
(διακοπές, εξέταση αιτημάτων, ορκωμοσίες κτλ) δεν επέτρεψαν την έναρξη της δίκης  η 
οποία θα ξεκινήσει 30 Ιουνίου και είναι άγνωστο πόσο θα διαρκέσει.

Τo στίγμα 
του Άδωνι
Πέρασε σχεδόν κάτω από 
τα  ραντάρ της επικαιρότητας 
προκαλώντας εντυπώσεις στους 
κύκλους των υποψιασμένων. 
Ο λόγος για την επίσκεψη 
του υπουργού Υγείας Άδωνι 
Γεωργιάδη στο εργοστάσιο του  
Δημ. Γιαννακόπουλου ήταν η 
έναρξη νέας γραμμής ηπαρινών 
(αντιθρομβωτικών) στο πλαίσιο 
της συνεργασίας της ελληνικής 
φαρμακοβιομηχανίας με 
μία από τις κορυφαίες 
φαρμακευτικές εταιρείες 
της Ευρώπης. Η εκδήλωση 
έλαβε χώρα την περασμένη 
Πέμπτη, λίγες ώρες μετά τη 
συμφωνία των δύο ομάδων 
στο μπάσκετ για την ομαλή 
διεξαγωγή των μεταξύ τους 
αγώνων. Ο υπουργός χαιρέτισε 
τη μεγάλη επένδυση και 
τους συντελεστές  της ενώ  η  
πολιτική του παρουσία που 
σχολιάστηκε ευμενώς από τους 
παρισταμένους δεν πέρασε 
απαρατήρητη γενικώς μέρες 
που ́ ναι.

Κι άλλο πακέτο 
εξοπλιστικών  
Κι άλλη φωτιά άναψε στο 
υπουργείο Εξωτερικών οι 
επιτελείς του οποίου δεν 
μπορούν -κατά τα φαινόμενα 
- να ελέγξουν τους πρέσβεις 
και τις διπλωματικές 
αντιπροσωπείες. Μετά λοιπόν 
το φιάσκο με τη δικαστική 
απόφαση για το μοναστήρι 
της  Αγίας Αικατερίνης στο 
Σινά, η ελληνική πλευρά  
αιφνιδιάστηκε και από την 
πληροφορία της επικείμενης 
μετάβασης στο Λευκό Οίκο 
του Τούρκου προέδρου Ρ.Τ. 
Ερντογάν. Πέραν των εθνικών 
ζητημάτων υπάρχουν και οι 
business, κυρίως αυτές.  Οι 
φόβοι λοιπόν για μια νέα 
«κούρσα εξοπλισμών», τη στιγμή 
που η  Ελλάδα είναι απολύτως 
εξοπλισμένη στο μέγιστο βαθμό 
και σε όλα τα όπλα, όχι μόνο 
υφίστανται αλλά και αυξάνουν. 
Πιθανολογείται ότι ο πρόεδρος 
Τραμπ ετοιμάζει νέο αμυντικό 
πακέτο για την Ανατολική  
Μεσόγειο εντός του έτους. 

Τζάνειο Νοσοκομείο
Αδιανόητο λάθος. Στον ίδιο 
θάλαμο νοσηλεύονταν δύο 
γυναίκες. Μία πολυμεταγγιζόμενη 
ασθενής με πολύ χαμηλό 
αιματοκρίτη, η οποία είχε ήδη 
λάβει μία φιάλη αίμα και έχρηζε 
και δεύτερης μετάγγισης, και 
μία ακόμη 62χρονη γυναίκα με 
ελαφρύ εγκεφαλικό, χωρίς καμία 
ένδειξη για μετάγγιση. Ο βοηθός 
νοσηλευτής φέρεται να μπέρδεψε 
τις δύο ασθενείς, θεωρώντας 
-εσφαλμένα- ότι η γυναίκα με το 
νευρολογικό επεισόδιο ήταν εκείνη 
που χρειαζόταν το αίμα. 

LIMIT  UP

LIMIT   DOWN

Ο πρώην 
ξαναγίνεται νυν
Σε τέσσερα  επίπεδα εξελίσσεται 
πλέον η αντιπαράθεση 
μεταξύ Παναθηναϊκού και 
Ολυμπιακού στο μπάσκετ. Η 
διαμάχη που προσωποποιείται 
με εκατέρωθεν ύβρεις μεταξύ 
του Δημ. Γιαννακόπουλου και 
των αδελφών Αγγελόπουλου, 
εντείνεται με τα όσα συμβαίνουν 
μέσα στο γήπεδο, επεκτείνεται 
από την πλευρά του κ. 
Γιαννακόπουλου σε βάρος του αν. 
υπουργού Αθλητισμού Γ. Βρούτση 
και συμπληρώνεται με την 
ποινική έρευνα που κινεί πλέον 
ο Τάκης Μπαλτάκος, παλαιός 
παράγοντας του Παναθηναϊκού, 
πρώην πρόεδρος της ΕΠΟ και 
επί σειρά ετών πρώην άμεσος 
συνεργάτης του Αντώνη Σαμαρά. 
«Είναι ο πρώην που συνεχώς 
επανέρχεται στο προσκήνιο 
και όταν αυτό συμβαίνει το 
κλίμα δυναμιτίζεται», λένε από 
το υπ. Αθλητισμού. Σύμφωνα 
με πληροφορίες το σχέδιο  
Μπαλτάκου  περί «εγκληματικής 
οργάνωσης στο μπάσκετ»  δεν 
ξεκινά από το μηδέν. Ορισμένα  
μάλιστα στοιχεία περιήλθαν 
εσχάτως σε γνώση της 
εισαγγελίας. 

Πού πήγαν  
τα λεφτά...
Με προσοχή …σκαλίζονται 
αυτήν την περίοδο τα όσα 
αφορούν το Ταμείο των 
πυροπλήκτων από τη φωτιά στο  
Μάτι, επικεφαλής του οποίου 
είναι ο εκάστοτε πρόεδρος της 
Βουλής. Επτά χρόνια μετά, ο 
φορέας παραμένει ενεργός 
(σς στα χαρτιά) ωστόσο στον 
ερανικό λογαριασμό του από τα 
θρυλούμενα της εποχής εκείνης 
97 εκατ ευρώ, απέμειναν 3-4 
εκατομμύρια κι ίσως πολλά να 
γράφουμε. Κανείς από τους 
θιγόμενους, συγγενείς ή εν ζωή 
θύμα, δεν έχει λάβει ούτε ένα 
ευρώ όπως έλεγαν τις προάλλες 
στο περιθώριο της εφετειακής 
διαδικασίας όπου είχαν 
συγκεντρωθεί για να ακούσουν 
την απόφαση. Τα δε υποτιθέμενα 
έργα αποκατάστασης δεν έγιναν 
ποτέ,  συνεπώς άπαντες αγνοούν 
«πού πήγαν τα λεφτά…».
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Ο υδράργυρος
Η πιο θερμή ημέρα της εβδομά-
δας αλλά και του φετινού Ιουνίου 
ήταν η χθεσινή. Ανήμερα του Αγί-
ου Πνεύματος ο υδράργυρος έκα-
νε limit up, αγγίζοντας τους 37 
βαθμούς κελσίου.  Ήδη, από την 
Κυριακή, η θερμοκρασία σε πολ-
λές περιοχές της χώρας άγγιξε τους 
35-36 βαθμούς Κελσίου. Τα μαγιό 
των εκδρομέων έπιασαν τόπο. Να 
δούμε που θα φτάσουν οι θερμο-
κρασίες των Αύγουστο!

Το παρελθόν αποκαλύπτει το μέλλον

ΓΡΑΦΕΙ 0 ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΌΠΌΥΛΌΣ



}

}*Στις 24-25 Ιουνίου, 
θα βρεθεί στην Χάγη 
όπου θα διεξαχθεί η 

Σύνοδος Κορυφής του 
ΝΑΤΟ, παρουσία και 
του Ντόναλντ Τραμπ, 
με βασικό θέμα την 

αύξηση των αμυντικών 
δαπανών των χωρών 

της Συμμαχίας 
 στο 5% του ΑΕΠ.
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ΠΑΙΖΕΙ... ΕΚΤΟΣ ΕΔΡΑΣ ΣΕ ΜΙΑ ΚΡΙΣΙΜΗ ΓΕΩΠΟΛΙΤΙΚΗ ΔΙΕΘΝΗ ΣΥΓΚΥΡΙΑ 
ΕΒΔΟΜΑΔΑ ΕΚΤΟΣ ΣΥΝΟΡΩΝ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Μπαράζ σημαντικών διεθνών επαφών σε 
μία κρίσιμη γεωπολιτική διεθνή συγκυ-
ρία, περιλαμβάνει το πρόγραμμα του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη ως τα τέλη Ιουνίου 
που θα λάβουν χώρα και οι Σύνοδοι Κο-
ρυφής ΝΑΤΌ και ΕΕ.
Ο πρωθυπουργός βρέθηκε στη Νίκαια της 
Γαλλίας για την 3η Διάσκεψη του ΟΗΕ για 
τους Ωκεανούς, όπου την Κυριακή παρακάθι-
σε στο δείπνο ηγετών που παρέθετε ο Εμμα-
νουέλ Μακρόν στους δεκάδες προσκεκλημέ-
νους αρχηγούς κρατών και κυβερνήσεων.

Ανήμερα του Αγίου Πνεύματος το πρό-
γραμμα περιλάμβανε την Ολομέλεια της Δι-
άσκεψης, καθώς και εκδήλωση της ΕΕ για το 
Ευρωπαϊκό Σύμφωνο για τους Ωκεανούς. Ο 
Έλληνας πρωθυπουργός συμμετείχε επίσης 
σε Σύνοδο που διοργάνωσε ο Εμμανουέλ Μα-
κρόν με θέμα τις συνεργασίες και τις επενδύ-
σεις σε έργα διασυνδεσιμότητας στη Μεσόγειο.

Ο κ. Μητσοτάκης τόνισε στις παρεμβάσεις 
του ότι η χώρα μας προχωρά με ταχύτητα σε 
βιώσιμη και υπεύθυνη διαχείριση των θαλασ-
σίων πόρων της.

Η Ελλάδα είναι από τις χώρες που έχουν 
επικυρώσει και την συνθήκη για το Δίκαιο της 
Θάλασσας σχετικά με τη διατήρηση και τη βι-
ώσιμη χρήση της θαλάσσιας βιοποικιλότητας 
σε περιοχές πέραν της εθνικής δικαιοδοσίας 
που υιοθετήθηκε στη Νέα Υόρκη το 2023. Η 
έναρξη ισχύος της, για την οποία απαιτούνται 
60 επικυρώσεις, αποτελεί έναν από τους κύρι-
ους στόχους της Διάσκεψης.

Η Ελλάδα είχε διοργανώσει εξάλλου τον 
Απρίλιο 2024, την 9η Διάσκεψη για τους Ωκε-
ανούς κατά την οποία επιτεύχθηκαν πάνω 
από 471 νέες δεσμεύσεις για την προστασία 
των ωκεανών, ύψους 11 δισ. δολαρίων. Με-
ταξύ των δεσμεύσεων που ανέλαβε η χώρα 
μας είναι η δημιουργία δύο Εθνικών Θαλάσ-
σιων Πάρκων, στο Ιόνιο και στο Αιγαίο, προ-
κειμένου να αυξήσει το μέγεθος των θαλάσσι-
ων προστατευόμενων περιοχών της στο 30% 
των χωρικών υδάτων της.

Αύριο Τετάρτη, ο κ. Μητσοτάκης θα με-
ταβεί στην Οδησσό για να συμμετάσχει στην 
Σύνοδο Κορυφής Ουκρανίας-Νοτιοανατολι-
κής Ευρώπης, κατόπιν πρόσκλησης που του 
είχε απευθύνει ο Πρόεδρος της Ουκρανίας, 

Βολοντίμιρ Ζελένσκι σε τηλεφωνική επικοι-
νωνία που είχαν τον Μάιο.

Η χώρα μας ήταν η πρώτη που οργάνωσε 
τέτοια συνάντηση στο ανώτατο επίπεδο, στην 
Αθήνα, τον Αύγουστο του 2023.

Την Πέμπτη,  θα επισκεφθεί την Μολδα-
βία και στη συνέχεια θα μεταβεί στην Σου-
ηδία για διήμερη επίσκεψη στο πλαίσιο 
της οποίας θα έχει συνάντηση με τον Σουη-

δό ομόλογό του, Ουλφ Κρίστερσον, ενώ θα 
συμμετάσχει και στη συνάντηση της Λέσχης 
Μπίλντερμπεργκ που θα πραγματοποιηθεί 
στη Στοκχόλμη.

Στις 24-25 Ιουνίου, θα βρεθεί στην Χάγη 
όπου θα διεξαχθεί η Σύνοδος Κορυφής του ΝΑ-
ΤΟ, παρουσία και του Ντόναλντ Τραμπ, με βα-
σικό θέμα την αύξηση των αμυντικών δαπανών 
των χωρών της Συμμαχίας στο 5% του ΑΕΠ.

Δεδομένου ότι οι Σύνοδοι Κορυφής του ΝΑ-
ΤΟ αποτελούν τα τελευταία χρόνια ευκαιρία και 
για συναντήσεις Μητσοτάκη- Ερντογάν (Βίλνιους 
2023, Ουάσιγκτον 2024), μένει να φανεί εάν θα γί-
νει το ίδιο και στο περιθώριο της φετινής Συνόδου, 
ενώ ερωτηματικό αποτελεί εάν μέχρι τότε θα έχει 
συμφωνηθεί ημερομηνία για το Ανώτατο Συμβού-
λιο Συνεργασίας Ελλάδας -Τουρκίας.

Επόμενος σταθμός οι Βρυξέλλες για την συνε-

δρίαση του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου, στις 26-27 
Ιουνίου, όπου αναμένεται να συζητηθεί και η συλ-
λογική ευρωπαϊκή άμυνα. Η χώρα μας έχει κατα-
στήσει σαφείς τις δικλείδες ασφαλείας ως προς 
την συμμετοχή τρίτων χωρών στο πρόγραμμα Safe 
και ο κ. Μητσοτάκης έχει βάλει στο τραπέζι την άρ-
ση του casus belli ως βασική προϋπόθεση να συ-
ζητηθεί οποιοδήποτε ενδεχόμενο συμμετοχής της 
Τουρκίας σε ευρωπαϊκά χρηματοδοτικά εργαλεία.

Ψηφιακός 
μετασχηματισμός  

Τα αποτελέσματα της πρώτης αξιολόγησης δημόσιων 
υπηρεσιών έδειξαν πως ο υψηλότερος βαθμός ικανοποίησης 
των πολιτών συνδέεται με τον ψηφιακό εκσυγχρονισμό 
του κράτους. Οι ψηφιακές υπηρεσίες του gov.gr έχουν ήδη 
καταξιωθεί στην συνείδηση των πολιτών ως σημαντικά 
«εργαλεία» αντιμετώπισης της γραφειοκρατίας και περιορισμού 
της ταλαιπωρίας, με μείωση της ανάγκης για αυτοπρόσωπη 
παρουσία.
Στην πραγματικότητα, ο ψηφιακός μετασχηματισμός του 
κράτους αποτελεί το μεγάλο και μάλλον αδιαμφισβήτητο 
success story της σημερινής κυβέρνησης. Με διεθνή 
αναγνώριση σε ορισμένες περιπτώσεις, όπως το πιστοποιητικό 
εμβολιασμού ή και το πρόσφατο kids wallet που προσελκύει 
ευρωπαϊκό ενδιαφέρον ως καλή πρακτική πάνω στην 
οποία μπορεί να βασιστεί και το ευρωπαϊκό πλαίσιο για την 
επαλήθευση της ηλικίας στο διαδίκτυο.  
Σε διάφορους άλλους τομείς που η κυβέρνηση προβάλει 
με ικανοποίηση τα επιτεύγματα της πολιτικής της, μπορεί να 
ακούσει κανείς και αντίλογο από την αντιπολίτευση. Μηδέ 
εξαιρουμένης της οικονομίας όπου της καταλογίζεται η 
επιβάρυνση για τα νοικοκυριά από την διατήρηση του πολύ 
υψηλού επιπέδου των έμμεσων φόρων. Την πρόοδο όμως που 
έχει συντελεστεί τα τελευταία χρόνια στο πεδίο της ψηφιακής 
πολιτικής δεν την αμφισβητεί, νομίζουμε, ούτε η αντιπολίτευση.
Μένουν ωστόσο αρκετά ακόμη να γίνουν και είναι θετικό που η 
κυβέρνηση δεν κατεβάζει ταχύτητα. Οι ίδιοι οι πολίτες άλλωστε 
της υποδεικνύουν συγκεκριμένες κατευθύνσεις περαιτέρω 
ψηφιακού εκσυγχρονισμού. Υγεία, κοινωνική ασφάλιση, 
πολεοδομίες κ.ο.κ.
Η συγκεκριμένη διαδικασία αξιολόγησης αποδεικνύεται 
πολύ χρήσιμη αρκεί να την δει κανείς αποκλειστικά ως αυτό 
που πραγματικά είναι: Μία μεγάλη έρευνα που δείχνει τον 
δρόμο στην κυβέρνηση και στην Αυτοδιοίκηση για εντοπισμό 
πραγματικών αδυναμιών και βελτίωση παρεχόμενων 
υπηρεσιών σύμφωνα με τις ανάγκες του πολίτη. Μακριά από 
τιμωρητική διάθεση ή και από λογικές χρησιμοποίησης των 
συμπερασμάτων προς αναπαραγωγή στερεοτύπων σε σχέση με 
τις υπηρεσίες του δημοσίου.   
Η πρόκληση για την κυβέρνηση αφορά στο εξής στο πεδίο 
της πραγματικής πολιτικής. Να μετουσιώνει, πράγματι, τα 
αποτελέσματα αυτής της έρευνας, η οποία θα επαναλαμβάνεται 
ανά εξάμηνο,  σε δράσεις που θα αναβαθμίζουν τις κρατικές 
υπηρεσίες.      

n   Μπαράζ σημαντικών διεθνών επαφών σε μία κρίσιμη γεωπολιτική διεθνή συγκυρία, περιλαμβάνει το πρόγραμμα του Κυριάκου Μητσοτάκη ως τα τέλη Ιουνίου που θα λάβουν χώρα και οι 
Σύνοδοι Κορυφής ΝΑΤΟ και ΕΕ.

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου



}

}
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με δημοσκόπους και 

εκλογικούς αναλυτές, 
εντόπισε τα ειδικά 
κοινά που θεωρεί 

ότι πρέπει να κάνει 
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n   Δημόσιοι υπάλληλοι, νεολαία, νέοι του εξωτερικού και γενιά του brain drain οι πληθυσμιακές κατηγορίες που δίνει έμφαση ο Νίκος Ανδρουλάκης, ο οποίος παράλληλα εκπονεί σχέδιο για 
την αύξηση των ποσοστών στο λεκανοπέδιο Αττικής όπου οι επιδόσεις για το ΠΑΣΟΚ δεν είναι ικανοποιητικές 

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Η νηνεμία που επικρατεί τε-
λευταία στο ΠΑΣΌΚ και το 
άτυπο μορατόριουμ της εσω-
κομματικής αντιπολίτευσης 
προς την ηγεσία διευκολύ-
νει την Χαριλάου Τρικούπη 
να επικεντρωθεί στη χάραξη 
πολιτικών που δίνουν έμφα-
ση σε συγκεκριμένες ομάδες 
πληθυσμού, επαγγελματικές 
κατηγορίες και γεωγραφι-
κές περιοχές της χώρας. Απώ-
τερος σκοπός του Νίκου Αν-
δρουλάκη μέσα από αυτή την 
τακτική είναι να μπορέσει να 
ενισχύσει τη διεισδυτικότη-
τα και τη δυναμική του στα εν 
λόγω ακροατήρια και μέχρι 
την κάλπη να τα πείσει να τον 
εμπιστευτούν.  
Σύμφωνα με καλά ενημερωμέ-
νες πηγές της ipaper, ο πρόεδρος 
του ΠΑΣΟΚ σε συνεργασία με 
δημοσκόπους και εκλογικούς 
αναλυτές που συνομιλεί, εντόπι-
σε τα ειδικά αυτά κοινά που θεω-
ρεί ότι πρέπει να κάνει focus αλ-
λά και τις «μαύρες τρύπες» για το 
κόμμα του, περιφέρειες και δή-
μους όπου υπολείπεται του μέ-
σου όρου των ποσοστών και ξε-
κινά την στοχευμένη αντεπίθεση.

Η αρχή της προτεραιοποίη-
σης γίνεται με την πλούσια σε ψή-
φους δεξαμενή των δημοσίων 
υπαλλήλων, με τους οποίους σε 
γενικές γραμμές το ΠΑΣΟΚ δι-
ατηρούσε τους δεσμούς του σε 
καλά επίπεδα. Μπαίνοντας στον 
πειρασμό της ψηφοθηρίας, ο κ. 
Ανδρουλάκης υποχρεώνεται πά-
ντως να νερώσει το κρασί του σε 
σχέση με την αρχή που τον διέπει 
κατά του λαϊκισμού και υπέρ των 
μεταρρυθμίσεων. Το αποτέλεσμα 
είναι να υποστηρίζει την επανα-
φορά του 13ου και 14ου μισθού 
στο δημόσιο και να απορρίπτει 
το αίτημα του πρωθυπουργού για 

συνταγματική κατοχύρωση της 
άρσης της μονιμότητας, δύο θέ-
σεις που σίγουρα ηχούν θετικά 
στα αυτιά του δημοσιοϋπαλληλι-
κού κόσμου.

Επόμενο target group είναι οι 
νέοι και οι επιστήμονες και ιδίως 
όσοι εγκατέλειψαν την Ελλάδα 
τα χρόνια της κρίσης και οι οποίοι 

ενώ θα επιθυμούσαν την επιστρο-
φή στην πατρίδα, απουσιάζουν τα 
κίνητρα. Καλύτεροι μισθοί, μέ-
τρα για τη μείωση της ακρίβειας, 
αντιμετώπιση του στεγαστικού 
και βελτίωση του κοινωνικού κρά-
τους είναι η δέσμευση του προέ-
δρου του ΠΑΣΟΚ για να τους δε-
λεάσει. Το σκέλος της νέας γενιάς 

έχει πρόσθετο ενδιαφέρον και ορ-
γανωτικά για την Χαριλάου Τρι-
κούπη, αφού στις 6 Ιουλίου προ-
γραμματίζεται η διεξαγωγή της 
Πολιτικής Συνδιάσκεψης της Νε-
ολαίας, που μένει αδρανής από τα 
πέτρινα μνημονιακά χρόνια.

Στην αξιωματική αντιπολίτευ-
ση αναγνωρίζουν ότι προϋπόθε-

ση μιας νικηφόρας πορείας είναι 
η αύξηση των ποσοστών στα αστι-
κά κέντρα και κυρίως σε Αθήνα, 
Πειραιά και Αττική όπου σε αντί-
θεση με την επαρχία και παρά το 
ότι εδώ εκλέγονται ή δραστηριο-
ποιούνται κορυφαία στελέχη και 
βουλευτές (Χάρης Δούκας, Παύ-
λος Γερουλάνος, Μανώλης Χρι-

στοδουλάκης, Νάντια Γιαννα-
κοπούλου κ.α.) οι επιδόσεις του 
ΠΑΣΟΚ παραπέμπουν σε μικρο-
μεσαίο κόμμα. Γι’ αυτό έχει συμ-
φωνηθεί (αλλά πιθανότατα θα 
υλοποιηθεί από φθινόπωρο) κα-
μπάνια πόρτα – πόρτα στις γει-
τονιές, ενώ η ομάδα προγράμ-
ματος και το Ινστιτούτο In Social 

επεξεργάζονται εξειδικευμένες 
προτάσεις για προβλήματα που 
ταλανίζουν τους κατοίκους του λε-
κανοπεδίου πχ κυκλοφοριακό, δί-
κτυο μεταφορών, ασφάλεια, ποιό-
τητα ζωής και παραλιακό μέτωπο, 
για το οποίο έγινε ειδική εκδήλω-
ση την περασμένη εβδομάδα στη 
Γλυφάδα.

Τα παιδία παίζει (μπάσκετ)   
Τα όσα συνέβησαν τις προηγούμενες ημέρες με 
αρνητικούς πρωταγωνιστές τους ιδιοκτήτες των δύο 
δημοφιλέστερων ελληνικών ομάδων της χώρας και 
κορυφαίων πανευρωπαϊκά, είχαν θύμα το μπάσκετ. 
Από όποια πλευρά κι αν δει κανείς τα γεγονότα, 
βγάζοντας εκτός οπαδικές προτιμήσεις, είναι 
απαράδεκτα και εξευτελιστικά.
Είχαμε συνηθίσει τα έκτροπα να γίνονται στο 
ποδόσφαιρο από χουλιγκάνους οπαδούς. Τώρα 
είχαμε πάλι επεισόδια, αλλά στο μπάσκετ που είναι 
πιο ευγενές και στο ρόλο των φανατισμένων τους 
μεγαλοπαράγοντες των ΚΑΕ.
Πράσινοι εναντίον κόκκινων, κόκκινοι εναντίον 
πράσινων, φταίει ο ένας, φταίει ο άλλος και πάει 
λέγοντας με απίστευτες δόσεις τοξικότητας και έναν 
οχετό στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης που σε ωθεί να 
αναφωνήσεις ότι έχει χαθεί η (πορτοκαλί) μπάλα.
Και όντως αυτή είναι η πραγματικότητα, τουλάχιστον 
για εκείνους που παραμένουν νηφάλιοι, δεν έχουν 
χάσει την κοινή λογική τους και αγαπούν τον 
αθλητισμό ανεξαρτήτως χρωμάτων.
Γι’ αυτό είμαι από εκείνους που δεν πήραν θέση υπέρ 
του ενός ή του άλλου, ποιος το άρχισε και ποιος ρίχνει 
λάδι στη φωτιά. Ο λαός γι’ αυτές τις περιπτώσεις λέει 
σοφά «τα παιδία παίζει».
Έχουν βαριές ευθύνες οι πρόεδροι, διότι αντί να 
είναι προστάτες του αθλήματος και των περιουσιών 
τους, ορμούν στους αγωνιστικούς χώρους, βγάζουν 
εμπρηστικές ανακοινώσεις και είναι εκείνοι που 
ανάβουν το φυτίλι...
Ευτυχώς, δεν είναι όλα τα σπορ έτσι ούτε όλοι όσοι 
επενδύουν στον αθλητισμό.
Υπάρχει όμως και κάτι ακόμη σημαντικό που δεν 
γίνεται να παραλείψουμε. Αφορά την πολιτεία 
και την στάση της. Παθητική και σχεδόν άβουλη. 
Η πολιτεία  δεν είναι διαιτητής ή τροχονόμος να 
καλεί σε συναντήσεις σε κοινό τραπέζι (και μετά να 
υποχωρεί και σε αυτό). Ούτε να απειλεί με διακοπή 
του πρωταθλήματος και άντε πάλι από την αρχή σε 
μερικούς μήνες...
Χρειάζεται σχέδιο και βούληση απέναντι σε 
οργανωμένα συμφέροντα και παράγοντες, όσο 
ισχυροί κι αν είναι και εφαρμογή του νόμου. Όσο 
αυτό δε συμβαίνει ο επαγγελματικός αθλητισμός 
θα παραμένει χώρος βίας και εκτόνωσης και όχι 
θεάματος,  διασκέδασης και ευ αγωνίζεσθαι.

*

FOCUS ΣΕ ΕΙΔΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΙΚΕΣ ΟΜΑΔΕΣ ΚΑΙ ΓΕΩΓΡΑΦΙΚΕΣ ΠΕΡΙΟΧΕΣ
ΕΝΤΟΠΙΣΑΝ ΤΙΣ «ΔΕΞΑΜΕΝΕΣ»

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη



}

}
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ΣΕ ΥΠΑΡΞΙΑΚΟ ΣΤΑΥΡΟΔΡΟΜΙ Ο ΣΥΡΙΖΑ ΑΝΑΖΗΤΑ ΠΥΞΙΔΑ    
ΣΤΟΧΟΣ Η ΕΠΑΝΕΚΚΙΝΗΣΗ  

Πανωλεθρίαμβος  
Στις πολιτικές όλες οι πλευρές μπορούν να επιμένουν να 
δηλώνουν δικαιωμένες για την έκβαση μιας υπόθεσης, 
ακόμα κι όταν το αποτέλεσμα και οι χειρισμοί που 
οδήγησαν σε αυτό, σπρώχνουν ακόμα στην πολιτική 
αναξιοπιστία στα μάτια των πολιτών. Όποιων εξ αυτών 
παρακολουθούν τελοσπάντων. Αυτές οι περιστάσεις 
περιγράφονται με τον νεολογισμό «πανωλεθρίαμβος». 
Σε κάθε τέτοια υπόθεση υπάρχουν τουλάχιστον δύο 
βεβαιότητες: Δεν μπορεί ποτέ να δικαιωθεί όλοι. 
Κάποιοι έχουν ηττηθεί με περισσότερο ή λιγότερο 
κόστος από άλλους.
Ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Αριστερά απέτυχαν να 
συμφωνήσουν σε κοινή πρόταση για Προανακριτική. 
Τα έβαζαν και τα βάζουν με το ΠΑΣΟΚ για τη δική 
του πρόταση αλλά και γιατί δεν συνεννοήθηκε μαζί 
τους. Εκείνο δήλωσε δικαιωμένο βλέποντας το 
ναυάγιο τους. Ο ΣΥΡΙΖΑ «σύρθηκε» να αναζητήσει 
υπογραφές στον μεγαλύτερο εχθρό του, τον 
Κασσελάκη, βγάζοντας τον από την απόλυτη αφάνεια. 
Αλλά και στην Κωνσταντοπούλου που τον περνά 
γενεές δεκατέσσερις. Ο Κασσελάκης παραχώρησε 
τις απαιτούμενες υπογραφές και ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε 
πρόταση. Σε εικοσιτέσσερις ώρες αυτή αποσύρθηκε 
μαζί με τη μετακίνηση των «κασελίστας» στη στήριξη 
της πρότασης των συγγενών των Τεμπών μαζί με την 
Κωνσταντοπούλου. Αλλά και τον Βελόπουλο και τη 
«Νίκη» που βρήκαν την ευκαιρία να μακιγιάρουν την 
ακροδεξιά ως αντισυστημισμό. Το ΠΑΣΟΚ θα επαίρεται 
ότι έχει μια από τις τρεις προτάσεις. Και η ΝΔ έχοντας 
την κοινοβουλευτική πλειοψηφία θα υπερψηφίσει τη 
δική της πρόταση, βάσει του σκεπτικού της που όλη η 
αντιπολίτευση θα έπρεπε να χαρίσει στον Κ. Καραμανλή 
ένα standing ovation και να του πει συγγνώμη…
Στον πανωλεθρίαμβο η ήττα μπορεί να τους ακουμπά 
όλους. Την πολιτική, το αίσθημα δικαίου, τη δικαιοσύνη. 
Με αποτέλεσμα την περαιτέρω απογοήτευση 
των πολιτών. Όποιοι τουλάχιστον συνεχίζουν να 
παρακολουθούν, αρνούμενοι να δικαιώσουν το 
μηδενισμό και την ισοπέδωση που έπονται της 
απαξίωσης της πολιτικής και εκφράζουν ακόμη λιγότερη 
δημοκρατία.

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ
Στο πιο κρίσιμο σταυροδρόμι 
του, τουλάχιστον σε επίπεδο 
κομματικών διαδικασιών, βρί-
σκεται έπειτα από αρκετό και-
ρό ο ΣΥΡΙΖΑ, με το Συνέδριο 
που διεξάγεται από τις 12 έως 
και τις 15 Ιουνίου να αξιολο-
γείται ως κομβικής σημασίας 
για το μέλλον του κόμματος.  
Ο ΣΥΡΙΖΑ προσέρχεται στο κλει-
στό Περιστερίου με διακηρυγμένο 
στόχο μια μεγάλη επανεκκίνηση. 
Όμως η ανώτατη κομματική δια-
δικασία λαμβάνει χώρα εν μέσω 
παρατεταμένης υπαρξιακής κρί-
σης για το κόμμα της Αριστεράς με 
ορισμένα βασικά δεδομένα που 
συγκροτούν τη δύσκολη πολιτι-
κή πραγματικότητα του ΣΥΡΙΖΑ, 
να είναι εκείνα που συνθέτουν το 
πολιτικό υπέδαφος της συζήτησης 
των τετραήμερων εργασιών. Με 
αυτά θα έρθει αντιμέτωπος και ο 
Σωκράτης Φάμελλος ο οποίος εί-
ναι δεδομένο ότι θα δεχτεί κριτι-
κή, ωστόσο προσδοκά σε ισχυ-
ροποίηση του, και μέσα από τους 
συσχετισμούς των «στρατοπέδων» 
που θα καταγραφούν. 

Ειδικότερα, το Συνέδριο πραγ-
ματοποιείται σε μια συγκυρία για 
τον ΣΥΡΙΖΑ όπου: πρώτον, κυ-
μαίνεται μεταξύ 4%-6%, με τη δη-
μοσκοπική κάθοδο να μην έχει 
ακόμη ανακοπεί. Δεύτερον, όλες 
οι βασικές πρωτοβουλίες του για 
διεμβολισμό στο κεντρικό πολιτι-
κό επίπεδο είτε αυτοτελώς είτε μέ-
σα από το εγχείρημα για συνερ-
γασίες και διεύρυνση, δεν έχουν 
ευοδωθεί ή έχουν αποτύχει πα-
ταγωδώς. Τρίτον, προσπαθεί να 
κερδίσει έδαφος παλεύοντας, συν 
τοις άλλοις, με εντός εκτός κι επί 
τα αυτά σχεδιασμούς και επιδιώ-
ξεις για συνεργασίες ή προοπτικές 
νέων φορέων υπό το ευρύτερο άλ-
λοθι της ανοικτής και μονίμως εξε-

λισσόμενης συζήτησης για τη «με-
γάλη κεντροαριστερά». Τέταρτον, 
κεντρική παράμετρος που άπτεται 
των ευρύτερων δυσκολιών που 
αντιμετωπίζει η σημερινή ηγε-
σία, συνεχίζει να αφορά στη δι-
αρκή σεναριολογία περί κάποιας 
επιστροφής του Αλέξη Τσίπρα με 
ηγετικό ρόλο στον ΣΥΡΙΖΑ ή σε 
νέο φορέα μέσα από συνεργασί-

ες. Η Διεθνής Διάσκεψη του Ιν-
στιτούτου του πρώην πρωθυπουρ-
γού πραγματοποιείται σήμερα στο 
Μέγαρο Μουσικής και η ανομο-
λόγητη ανησυχία της Κουμουν-
δούρου σχετίζεται με το ενδεχόμε-
νο να κλέψει τη δημοσιότητα από 
το συνέδριο που ξεκινά δυο ημέ-
ρες μετά, αλλά κυρίως με το περιε-
χόμενο της τοποθέτησης του και τι 

όρους συζήτησης ενδεχομένως να 
θέσει για το συνέδριο του ΣΥΡΙ-
ΖΑ που έπεται. Υπενθυμίζεται ότι 
θα παραβρεθεί μόνο στην έναρ-
ξη του συνεδρίου και δεν θα μιλή-
σει. Πάντως η τελευταία αναφο-
ρά του Αλ. Τσίπρα, στο συνέδριο 
του in.gr ότι η σημερινή κατάστα-
ση στη χώρα μπορεί να συνεχι-
στεί για μεγάλο χρονικό διάστη-

μα, «όσο δεν υπάρχει εναλλακτική 
πολιτική πρόταση», πυροδότησε 
εκ νέου τα σενάρια αλλά και έξτρα 
δυσφορία στην ηγεσία. 

Στο συνέδριο το ενδιαφέρον 
αναμένεται να στραφεί και στις 
τοποθετήσεις στελεχών όπως  των 
Π. Πολάκη και Ν. Παππά. Ο Χα-
νιώτης βουλευτής κάλεσε τον Αλ. 
Τσίπρα «να ξεκαθαρίσει την στά-

ση του», ενώ σε προσυνεδριακό 
κείμενο χαρακτηρίζει το συνέδριο 
ως πιθανότατα την «τελευταία ευ-
καιρία που έχουμε να επανακάμ-
ψουμε εν όψει των επόμενων 
εθνικών εκλογών». Ο Ν. Παππάς 
έχει δηλώσει ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει 
το προγραμματικό, οργανωτικό 
και στελεχικό οπλοστάσιο για να 
επανέλθει, «αρκεί να το ενισχύ-

σουμε, να διατηρήσουμε κεκτη-
μένα, όπως την απόφασή μας για 
πραγματικά ανοιχτό κόμμα…». 
 Ο ίδιος δηλώνει υπέρ της συνερ-
γασίας και της άρσης της διάσπα-
σης και έχει υποστηρίξει ότι «ο 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ είναι το κόμμα που 
μπορεί να εγγυηθεί τη συγκρότη-
ση ενός μετώπου απέναντι στην 
κυβέρνηση Μητσοτάκη».

n   Στο πιο κρίσιμο σταυροδρόμι του, τουλάχιστον σε επίπεδο κομματικών διαδικασιών, βρίσκεται έπειτα από αρκετό καιρό ο ΣΥΡΙΖΑ, με το Συνέδριο που διεξάγεται από τις 12 έως και τις 15 
Ιουνίου να αξιολογείται ως κομβικής σημασίας για το μέλλον του κόμματος.  



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα
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ΚΥΨΕΛΕΣ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

*

Άδωνις 
Γεωργιάδης

«Εάν τυχόν η οικογένεια φτάσει στα δικαστή-
ρια θα δώσω εντολή στο νοσοκομείο να μην 

αντιδικήσει στο δικαστήριο. Δεν αντι-
δικώ με την οικογένεια ούτε λέω 
πως δεν έγινε λάθος», τόνισε με 

αφορμή το ιατρικό λάθος στο 
Τζάνειο.

 

Δημήτρης 
Παπαχρήστου 

Μετά από συντονισμένες ενέργειες και 
σταθερή συνεργασία του δήμου με την 

ΕΛ.ΑΣ., εγκρίθηκαν 10 νέες θέσεις για 
αστυνομικούς στο Τμήμα Ασφαλείας 

Σαρωνικού. Μια θετική εξέλιξη 
που έρχεται ως απάντηση στις 

ανάγκες της περιοχής.

Στράτος 
Σιμόπουλος

«Πιστεύω ότι ενοχλούν οι απόψεις μου 
για μία αστυνομία με «λυμένα χέρια» και η 

δημόσια στήριξή μου στις προσπάθειες 
της κυβέρνησης για την ασφάλεια στο 

χώρο των Πανεπιστημίων και για 
εκκένωση των καταλήψεων», 
δήλωσε μετά την επίθεση στο 

σπίτι του με γκαζάκια.

Βασίλης 
Κικίλιας

«Η αναβάθμιση των λιμένων στο 
κέντρο της χώρας αποτελεί στρατηγική 

μας προτεραιότητα, τόσο μέσω της 
σύμβασης παραχώρησης λιμανιών 

στον ιδιωτικό τομέα όσο και με 
την ενίσχυση των κρατικών 

λιμένων»

Τάκης 
Θεοδωρικάκος
«700 νέοι θα ξεκινήσουν να 

εργάζονται στη νέα μεγάλη επένδυση 
στον Βόλο στη Metlen. Τρία νέα εργοστάσια 

που συμβάλλουν στην αμυντική 
βιομηχανία της πατρίδας μας.  

Το υπουργείο ανάπτυξης 
υποστηρίζει την επένδυση με 

22 εκατομμύρια ευρώ από 
το Ταμείο Ανάκαμψης.»

Χρίστος Δήμας
«Η ενίσχυση των δικαιωμάτων των 

επιβατών στις αεροπορικές μεταφορές είναι 
μια κοινή βούληση όλων των κρατών 

– μελών, χωρίς να δημιουργήσει 
προβλήματα στην εύρυθμη 

λειτουργία των αεροπορικών 
μεταφορών».

Κωνσταντίνος 
Κυρανάκης

Σε ένα σύνολο 3.100 οδηγών λεωφορείων 
που μισθοδοτούνται από τον 

Οργανισμό Συγκοινωνιών, 700 δεν 
«πιάνουν τιμόνι, αποκάλυψε 

μιλώντας στο CNN.

Στέφανος 
Γκίκας

Η Ελλάδα παρουσιάζει ιδιαίτερη 
δυναμική στον χώρο της κρουαζιέρας, 

με δυνατότητες εισαγωγής νέων 
γραμμών και με την συμπερίληψη 

επιπλέον λιμένων, και σε αυτό 
έχει συμβάλλει με την 

πολιτική του.

Λάζαρος 
Κυρίζογλου

«Η Πολιτική Συνοχής είναι θεμέλιο 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν μπορεί 

να διαλυθεί, ούτε να υποβαθμιστεί. Πρέπει 
να ενισχυθεί, να προστατευτεί και να 

προσαρμοστεί στα νέα δεδομένα.  
Η Αυτοδιοίκηση έχει λόγο και ρόλο 

στις στρατηγικές αποφάσεις», 
τόνισε στη συνεδρίαση της 

ΚΕΔΕ στις Βρυξέλλες.

Νίκος 
Χαρδαλιάς

«Η Αττική συνεισφέρει περίπου το 48% 
του ΑΕΠ και το 43% της απασχόλησης 
της χώρας, συγκεντρώνοντας σχεδόν 

το 51% των επιχειρηματικών 
δραστηριοτήτων της Ελλάδας»



}

}*Μια δικαστική 
απόφαση, ένα γερό 
«ταρακούνημα» και 

μια διπλωματική 
προσπάθεια να λυθεί 
ένα θέμα που έμοιαζε 

λυμένο για αιώνες
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BRAIN 
GAME

«Ξεψαχνίζουμε» τον 
Αιγύπτιο Πρόεδρο με 
αφορμή τη Μονή Σινά

Γιος ενός συντηρητικού μουσουλμάνου ιδιοκτήτη 
παλαιοπωλείου στην αγορά Χαν Ελ Χαλίλι του 

Καϊρου και μίας νοικοκυράς, δείχνει από έφηβος το 
ενδιαφέρον του για τη στρατιωτική παιδεία. Τελειώνει 
το Λύκειο της Πολεμικής Αεροπορίας και συνεχίζει με 

πρώτο πτυχίο από την Αιγυπτιακή Στρατιωτική Ακαδημία, 
μεταπτυχιακό στο  βρετανικό Command and Staff College, 

ενώ γίνεται δεκτός με υποτροφία από την αμερικανική 
Σχολή Πολέμου της Πενσυλβάνια. Παρά όμως τη 
μεγάλη θητεία του στο στράτευμα, άνθρωπος του 

"επιτελείου" και των "πληροφοριών" που 
φτάνει μέχρι το βαθμό του στρατάρχη,  

δεν συμμετείχε ποτέ σε ενεργό 
μάχη.

Με το εντυπωσιακό  97% αλλά δίχως ουσιαστικό 
αντίπαλο εκλέγεται Πρόεδρος τον Ιούνιο του 2014. 

Κηρύσσει ανένδοτο αγώνα κατά της τρομοκρατίας με 
τους πολίτες να τον εμπιστεύονται για τη διασφάλιση της 

σταθερότητας. Στην πρώτη ορκωμοσία του, όμως, η διεθνής 
εκπροσώπηση ήταν υποβαθμισμένη γεγονός που δεν 
μένει απαρατήρητο. Το 2018 επανεκλέγεται, έχοντας 
απέναντι του έναν και μόνο αντίπαλο που ήταν και 
υποστηρικτής του (!) ενώ το 2019 με δημοψήφισμα, 

εισάγει συνταγματικές τροποποιήσεις που 
του επιτρέπουν μεγαλύτερη προεδρική 

θητεία και παραμονή στην 
εξουσία έως το 2030.

Η Ε.Ε., αναγνωρίζει το ειδικό γεωπολιτικό 
βάρος της Αιγύπτου στην ευρύτερη περιοχή και το 
2024 υπογράφει με τον Αλ Σίσι  διμερή συμφωνία 

στρατηγικής εταιρικής σχέσης που προβλέπει συνολική 
χρηματοδότηση ύψους 7,4 δισεκατομμυρίων Ευρώ. Τη 
στρατηγική στρατιωτικής στήριξης του Σίσι, επιλέγει 

και ο Ντόναλντ Τραμπ, που αν και έχει φιλικές 
σχέσεις μαζί του είχε πει κάποτε το επικό σε μία 

αίθουσα των G7 "μα, που είναι ο αγαπημένος μου 
δικτάτορας;" Αυτή τη φορά βέβαια, απαιτεί, 

να επαναγκατασταθεί στην Αίγυπτο 
μεγάλος αριθμός Παλαιστινίων 

από τη Γάζα.

Επί των ημερών του, ξεκινούν μεγάλα φαραωνικού 
τύπου έργα για την αναζωογόνηση της οικονομίας, και την 
προσέλκυση επενδύσεων και τουριστών, όπως η επέκταση 

της Διώρυγας του Σουέζ και η  Νέα Διοικητική Πρωτεύουσα 
(NAC), μία "έξυπνη πόλη" 45 χλμ έξω από το Κάιρο που 

στεγάζει κυβερνητικές υπηρεσίες, την προεδρία και 
το Κοινοβούλιο, εκεί όπου ορκίστηκε το 2024.  Ενώ 

επικρίνεται για το κόστος του, τo mega project, 
θεωρείται από την κυβέρνηση ευκαιρία για 
θέσεις εργασίας, προσέλκυση κεφαλαίων 

και ξένων επενδύσεων.

Εξασφάλισε δημοτικότητα για πολλά χρόνια 
με φράσεις όπως "η Αίγυπτος είναι η μητέρα του 

κόσμου" και δεσμεύσεις για "ευημερία μέσα σε δυο 
χρόνια". Αυτό, ωστόσο, δεν έγινε και η οικονομία 

κατέρρευσε, με εκτόξευση του πληθωρισμού στο 40%, 
υποτίμηση του νομίσματος, τριπλασιασμό χρέους και 
προσφυγή 2 φορές στα προγράμματα διάσωσης του 
ΔΝΤ.  Η πανδημία και ο πόλεμος στην Ουκρανία, 

έδωσαν την χαριστική βολή στην οικονομία και 
αύξησαν τη δυσαρέσκεια των πολιτών που 
είδαν τιμές βασικών ειδών διατροφής να 
εκτοξεύονται  όπως του επιδοτούμενου 

ψωμιού κατά 300%!

Στρατηγός χωρίς πόλεμο 

Πρόεδρος... μέχρι το 2030

Στήριξη 
από τη Δύση

Από υπουργός Άμυνας και αρχηγός Στρατού, την 
περίοδο της προεδρίας του Μοχάμεντ Μόρσι, ηγείται 
του στρατιωτικού πραξικοπήματος που τον ανατρέπει 

από την εξουσία. Το επόμενο διάστημα, η χώρα παραλύει 
από υποστηρικτές του έκπτωτου Προέδρου, μέλη της 
Μουσουλμανικής Αδελφότητας,  που βγαίνουν στους 

δρόμους και δυνάμεις ασφαλείας που προσπαθούν να τους 
"αναχαιτίσουν". Η κατάσταση όμως βγαίνει εκτός ελέγχου 

και ο αγώνας των αρχών κατά της "τρομοκρατίας" 
των Αδελφών Μουσουλμάνων καταλήγει σε 
αιματοκύλισμα, με αποκορύφωμα τη σφαγή 

της Ράμπα, με πραγματικά πυρά, κατά 
διαδηλωτών ακόμα και αμάχων και 

περισσότερους από 800 
νεκρούς.

Αίμα και βία... στο δρόμο 
για την Προεδρία

Θέτει στο στόχαστρο της πολιτικής του,την καταπολέμηση 
της τρομοκρατίας, με  επιχειρήσεις στο Σινά για την 

εκρίζωση του ISIS και χιλιάδες συλλήψεις μελών της 
Μουσουλμανικής Αδελφότητας η οποία χαρακτηρίζεται 

τρομοκρατική οργάνωση. Οργανώσεις ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων καταγγέλλουν ωστόσο, κατάχρηση του 

όρου "τρομοκρατία" και παράνομες φυλακίσεις 
πολιτικών, διαδηλωτών, δημοσιογράφων και 
ακτιβιστών. Ο ίδιος πάντως σε συνέντευξη 

του στο CBS το 2019 αρνήθηκε ότι 
η χώρα έχει πολιτικούς 

κρατούμενους.

Η μάχη κατά της τρομοκρατίας

Δοκιμαζόμενη 
οικονομία

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΟΥ ΑΛ ΣΊΣΊ

Τα φαραωνικά έργα 
και οι επενδύσεις



}

}

Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Προσωπικός Αριθμός: Ναι στην ψηφιακή ενοποίηση, 
αλλά με ασφάλεια! 

Ό Π.Α. αντικαθιστά όλυος τους υπάρχοντες αριθ-
μούς ταυτοποίησης, όπως τον ΑΦΜ, τον ΑΜΚΑ αλ-
λά και τον αριθμό ταυτότητας, ενοποιώντας τους σε 
έναν ενιαίο αριθμό. Ό αριθμός αποτελείται από 9 
ψηφία που αντιστοιχούν στον ΑΦΜ και 3 αλφαριθ-
μητικά στοιχεία, εκ των οποίων τα δύο επιλέγονται 
από τον πολίτη και το τρίτο παράγεται αυτόματα ως 
ψηφίο ελέγχου. Θα αναγράφεται στις νέες ταυτό-
τητες και στην ψηφιακή ταυτότητα μέσω του Gov.
gr Wallet, λειτουργώντας ως μοναδικό αναγνωρι-
στικό στον ψηφιακό κόσμο.
Να σημειώσουμε ότι ο προσωπικός αριθμός υφίσταται 
ήδη και σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες όπως η Γερμανία, 
Νορβηγία, Δανία και η χρήση του διαφέρει από χώρα 
σε χώρα, όσον αφορά στη λειτουργία, τη χρήση αλλά 
και την προστασία των προσωπικών δεδομένων.

Η χρήση του προσωπικού αριθμού προσφέρει αρκε-
τά πλεονεκτήματα για τους πολίτες, καθώς μειώνει δρα-
στικά τη γραφειοκρατία, αφού με αυτόν τον μοναδικό 
αριθμό θα γίνονται πλέον όλες οι συναλλαγές με το Δη-

μόσιο. Παράλληλα, ενισχύει την ασφάλεια, καθώς δεν 
συνδέεται με βιομετρικά δεδομένα και δεν χρησιμοποι-
είται για πρόσβαση σε μητρώα, διασφαλίζοντας έτσι την 
προστασία των προσωπικών δεδομένων. Συμβάλλει, 
επίσης και στην αποφυγή σφαλμάτων και ασυνεπειών 
που παρατηρούσαμε από υπηρεσία σε υπηρεσία, λόγω 
της πολυδιάσπασης των κρατικών μητρώων.

Ωστόσο, καθώς ο αριθμός είναι συνδεδεμένος με 
πολλές δημόσιες υπηρεσίες, συγκεντρώνονται πλέον 

και πολλά ευαίσθητα δεδομένα σε μία ενιαία πλατφόρ-
μα και αυτό αυξάνει τον κίνδυνο κυβερνοεπιθέσεων. Ο 
κίνδυνος να στοχοποιηθεί το σύστημα αυτό για κλοπή 
ή κατάχρηση προσωπικών δεδομένων είναι υπαρκτός. 

Η ασφάλεια του συστήματος λοιπόν εξαρτάται από 
την υιοθέτηση αυστηρών πρωτοκόλλων προστασίας, 
όπως κρυπτογράφηση και ασφαλείς διαδρομές επικοι-
νωνίας από το κράτος. Θα πρέπει να ενισχυθούν όλα 
τα συστήματα με μηχανισμούς ασφάλειας και να υπάρ-
χει συνεχής αναβάθμιση των συστημάτων προστασίας. 
Επιπλέον θα πρέπει να εφαρμόζονται και πρωτόκολλα 
πολιτικών πρόσβασης για υπαλλήλους που τα χρησιμο-
ποιούν, έτσι ώστε να μην υπάρχει διαρροή δεδομένων ή 
επιθέσεις κλοπής ταυτότητας. 

Τέλος, η σωστή και συνεχής εκπαίδευση των πολι-
τών, είναι επίσης πολύ σημαντική και απαραίτητα για 
την προστασία των προσωπικών τους δεδομένων αλλά 
και για την αποτροπή επιθέσεων κοινωνικής μηχανικής, 
που εκμεταλλεύονται ουσιαστικά τη γνώση ή άγνοια του 
κοινού για το νέο σύστημα.

Ο νέος κανόνας 
για τις κρατικές δαπάνες   

Ασφαλώς,  το νομο-
σχέδιο του Υπουργεί-
ου Εθνικής Όικονομί-
ας και Όικονομικών 
για τη μεταρρύθμιση 
του πλαισίου δημο-
σιονομικής διαχείρι-
σης, που έχει τεθεί σε 
διαβούλευση δεν… εί-
ναι από αυτά που τρα-
βούν το ενδιαφέρον 
της συντριπτικής πλειονότητας των 
πολιτών. 
Ωστόσο, πρόκειται για σημαντικό νο-
μοθέτημα, με το οποίο καθορίζεται ότι 
οι κρατικές δαπάνες δεν θα πρέπει να 
αυξάνονται ταχύτερα από έναν συγκε-
κριμένο ρυθμό μεταβολής, όπως αυτός 
προσδιορίζεται στο τετραετές Μεσοπρό-
θεσμο Δημοσιονομικό-Διαρθρωτικό 
Σχέδιο,  ανεξαρτήτως της πορείας των 
δημοσίων εσόδων. 

Για να το κάνουμε λιανά: η χώρα 
μας, με καθαρές ετήσιες πρωτογενείς 
δαπάνες περίπου στα 100 δισ. ευρώ, δεν 
μπορεί να τις αυξήσει το 2026 πάνω από 
3,6% σε σχέση με το 2025 (όπως εγκρί-
θηκε από το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο). 
Άρα η κυβέρνηση μπορεί να διαθέσει 
παραπάνω σε διαφόρους τομείς μέχρι 

3,6 δισ. ευρώ.  Ακόμα 
και αν υπάρξουν παρα-
πάνω κρατικά έσοδα, 
παραδείγματος χάριν 
από μία καλή χρονιά 
στον τουρισμό ή από την 
αύξηση της κατανάλω-
σης, ο στόχος των δαπα-
νών δεν μπορεί να αλ-
λάξει. Με την εξαίρεση 
επιπλέον εσόδων από 

ενεργητικά μέτρα πολιτικής αύξησης, 
όπως είναι η καταπολέμηση της φο-
ροδιαφυγής. Επίσης, αν μια χώρα της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης πετύχει καλύτε-
ρο πρωτογενές αποτέλεσμα, μπορεί να 
αξιοποιήσει τον πρόσθετο δημοσιονο-
μικό χώρο τα επόμενα χρόνια – όπως 
έκανε η ελληνική κυβέρνηση με τα μέ-
τρα του 2025- αλλά έως 0,3% του ΑΕΠ 
επιπλέον. 

Και αν μια χώρα παραβεί τον κανό-
να δαπανών; Τότε κινείται η διαδικασία 
υπερβολικού ελλείμματος που συνο-
δεύεται από περιοριστικές πολιτικές (τις 
έχουμε ζήσει στο πετσί μας για τα καλά), 
με άμεσο κοινωνικό αντίκτυπο βεβαίως. 

Αυτός είναι ο δρόμος της δημοσι-
ονομικής σταθερότητας και δεν υπάρ-
χουν περιθώρια παρέκκλισης.

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper

*

Ο Προσωπικός Αριθμός (Π.Α.) είναι μια νέα πρωτοβουλία της ελληνικής κυβέρνησης που τέθηκε σε 
ισχύ από τις 3 Ιουνίου 2025, με στόχο την ενοποίηση και απλοποίηση των συναλλαγών των πολιτών 

με τις υπηρεσίες του Δημοσίου. Πρόκειται για έναν μοναδικό και αμετάβλητο 12ψήφιο αριθμό 
ταυτοποίησης που θα μας καθ’ όλη τη διάρκεια της ζωής μας. 

Οι ειδήσεις από το μέτωπο της ανεργίας είναι θετικές. 
Σύμφωνα με τα τελευταία  στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ το 
ποσοστό ανεργίας τον Απρίλιο του 2025 ανήλθε σε 

8,3% έναντι 10,8% τον Απρίλιο του 2024 και 8,9% τον 
Μάρτιο του 2025. 

Σε γενικές γραμμές είμαστε απαράδεκτοι οδηγοί. Πιάνουμε το 
τιμόνι με έναν τρόπο, συχνά, εγκληματικό…

Θάλαμοι κινητής 
τηλεφωνίας 

Δεν είναι η «κακιά η 
ώρα», δε φταίνε μό-
νο οι «άθλιοι δρό-
μοι» (άλλωστε αυ-
τοί έχουν σε μεγάλο 
βαθμό βελτιωθεί 
από τις Κοινοπραξί-
ες, με τα πανάκριβα 
διόδια), δε «φταίνε 
οι άλλοι οδηγοί».
Η καμπίνα του ΙΧ, 
έχει μετατραπεί τα τε-
λευταία χρόνια σε θάλαμο τηλεφώνου.

Επαγγελματικές, κοινωνικές, φι-
λικές συναισθηματικές «καταστάσεις» 
επιλύονται εν ώρα οδήγησης. Κλή-
σεις, sms, τσαταρίσματα δίνουν και 
παίρνουν, άλλοτε με το πρόσχημα ότι 
βρισκόμαστε στο φανάρι, άλλοτε με το 
επιχείρημα πως η ροή των οχημάτων 
είναι χαμηλή σε ένα πολύωρο μποτι-
λιάρισμα και άλλοτε πάλι με τη βεβαι-
ότητα πως είμαστε καλοί γνώστες μιας 
διαδρομής και πως «το ελέγχουμε».

Στην πραγματικότητα, καθημερι-
νά παίζουμε τη ζωή μας, των συνεπιβα-

τών μας αλλά και 
των υπολοίπων 
που βρίσκον ται 
στο δρόμο μας, κο-
ρώνα – γράμματα.

Η  π ρ ο σ οχ ή 
μας αποσπάται, το 
βλέμμα μας δεν 
ελέγχει κάθε μέ-
τρο που διανύει 
το αυτοκίνητο που 
οδηγούμε και το 

μοιραίο μπορεί ανά πάσα στιγμή να 
συμβεί.

Θα αλλάξει ο νέος Κ.Ο.Κ. την οδη-
γική μας συμπεριφορά;

Μπορούν τα αλμυρά πρόστιμα και 
η εισαγωγή της έννοιας της «υποτρο-
πής», να μετριάσουν τα καθημερινά 
μας ολισθήματα, έστω από τον φόβο 
απώλειας των οικονομιών ή του διπλώ-
ματος οδήγησης μας;

Ο χρόνος θα δείξει. 
Μα όσο οδηγούμε έτσι, δεν είναι 

καθόλου βέβαιο πως θα μας δοθεί αρ-
κετός…

Tου Κώστα Λασκαράτου  
Διευθυντής Today Press

Tης Στέλλα Τσιτσούλα  
Πρόεδρος ΕΛΛΗΝΙΚΟY ΙΝΣΤΙΤΟΥΤΟΥ ΚΥΒΕΡΝΟΑΣΦΑΛΕΙΑΣ



}

}*Τα Βαλκάνια αποτελούν 
το κύριο πεδίο 

δράσης ελληνικών 
επιχειρήσεων, αλλά 
δεν λείπουν και τα 
μακρύτερα άλματα.
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ΕΠΙΧΕΙΡΕΙΝ

Ελληνικές επιχειρήσεις «βάζουν πόδι» 
στα Βαλκάνια ...και όχι μόνο 

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

8 ΣΗΜΑΝΤΙΚΕΣ ΚΙΝΗΣΕΙΣ ΕΞΩΣΤΡΕΦΕΙΑΣ

Η εξωστρέφεια είναι ένα από τα βασικά χα-
ρακτηριστικά της ελληνικής επιχειρηματι-
κής κοινότητας. Και μπορεί η σφοδρή οικο-
νομική κρίση να υποχρέωσε το ελληνικό 
επιχειρείν σε αναδίπλωση (σ.σ. πλην εξαγω-
γών), όμως τα τελευταία χρόνια διαπιστώνε-
ται αξιοσημείωτη τάση αναζήτησης και αξι-
οποίησης επιχειρηματικών ευκαιριών εκτός 
συνόρων. 

Μεγάλες ελληνικές εταιρείες, με προσε-
κτικά βήματα, επεκτείνουν τις δραστηριότητές 
τους σε άλλες χώρες. προχωρώντας σε εξαγο-
ρές και αναλαμβάνοντας κομμάτια σημαντικών 
έργων. Ασφαλώς, τα Βαλκάνια αποτελούν το 
κύριο πεδίο δράσης τους, αλλά δεν λείπουν και 
τα μακρύτερα άλματα. 

Όσο για τους τομείς, που κυρίως προσελ-
κύουν το ελληνικό ενδιαφέρον είναι αυτοί της 
ενέργειας, των κατασκευών και του λιανεμπο-
ρίου. 

Ενδεικτικά, η «IP» παρουσιάζει 8 σημαντι-
κές κινήσεις ελληνικών εταιρειών στο εξωτερι-
κό, τους τελευταίους μήνες:

Επιχειρησιακή βάση 
στη Βουλγαρία 
Η METLEN υπέγραψε μη δεσμευτι-
κή συμφωνία για την εξαγορά 75% 
του τομέα εμπορίας ενέργειας της 
Most Energy, που έχει έδρα την Σό-
φια. Η βουλγαρική εταιρεία διαθέ-
τει 897 βιομηχανικούς και εμπορι-
κούς πελάτες υψηλής κατανάλωσης, 
ενώ επιπλέον λειτουργεί και ως φο-
ρέας σωρευτικής εκπροσώπησης σε 
143 πελάτες. Μέσω  της εξαγοράς (η 
αξία της συναλλαγής ανέρχεται σε 
€6,8 εκατομμύρια) η METLEN επι-
διώκει να αποκτήσει μια αξιόπιστη 
επιχειρησιακή βάση στη Βουλγαρία. 
Η συμφωνία εντάσσεται στο ευρύτε-
ρο στρατηγικό σχέδιο της METLEN,  
που αποσκοπεί στην επέκταση του 
χαρτοφυλακίου πελατών υψηλής κα-
τανάλωσης από τον βιομηχανικό και 
εμπορικό τομέα, καθώς και στην ενί-
σχυση της δραστηριότητας προμήθει-
ας ενέργειας στη Νοτιοανατολική Ευ-
ρώπη.

Συμβόλαιο για τον αγωγό 
CO2 HyNet
Στο έργο, δέσμευσης και αποθή-
κευσης διοξειδίου του άνθρακα 
(Carbon Capture and Storage - 
CCS) στον Κόλπο του Λίβερπουλ, 
συμμετέχει η Σωληνουργεία Κο-
ρίνθου.

Το έργο υλοποιείται από την 
Eni, ως μέρος του βιομηχανικού 
συμπλέγματος HyNet και αποτελεί 
καθοριστικό σταθμό στην ενεργεια-
κή μετάβαση και τη στρατηγική μεί-
ωσης των εκπομπών άνθρακα του 
Ηνωμένου Βασιλείου. Η εταιρεία 
θα προμηθεύσει περίπου 41 χλμ. 
σωλήνων χάλυβα ευθείας ραφής 
βυθιζόμενου τόξου (LSAW) και κα-
μπύλες επαγωγικής κάμψης, με δι-
άμετρο 20, 24 και 36 ιντσών με εξω-
τερική αντιδιαβρωτική επένδυση. 
Οι σωλήνες αυτοί θα χρησιμοποιη-
θούν στο χερσαίο και υποθαλάσσιο 
σύστημα αγωγών διοξειδίου του άν-
θρακα.

Είσοδος στην ρουμανική 
αγορά 
Η Funky Buddha, το δημοφιλές 
fashion brand του ομίλου Altex 
A.E., επεκτείνει τις δραστηριότη-
τές της στη Ρουμανία, με αρχή τα 
εγκαίνια του πρώτου φυσικού κατα-
στήματός της, σε ένα από τα πιο πο-
λυσύχναστα εμπορικά κέντρα του 
Βουκουρεστίου, το ParkLak. Η είσο-
δος της Funky Buddha στην αγορά 
της Ρουμανίας σηματοδοτεί την εκ-
κίνηση ενός ευρύτερου πλάνου επέ-
κτασης των δραστηριοτήτων της σε 
ευρωπαϊκές χώρες. Στο πλαίσιο της 
στρατηγικής της ανάπτυξης, η Altex 
στοχεύει στη δημιουργία ενός δεύ-
τερου φυσικού καταστήματος εντός 
του 2025, ενισχύοντας περαιτέρω 
την παρουσία της στη ρουμανική 
αγορά. Επιπλέον, θα επεκτείνει τη 
δραστηριότητά της αξιοποιώντας τα 
κανάλια της λιανικής, της χονδρικής 
και του e-commerce.

Εκσυγχρονισμός του 
ρουμανικού σιδηροδρομικού 
δικτύου 
Σημαντικό ρόλο σε εκτελούμενα με-
γάλα έργα εκσυγχρονισμού των σι-
δηροδρομικών υποδομών της Ρου-
μανίας διαδραματίζει θυγατρική του 
ομίλου AKTOR.  Το πλέον εντυπωσι-
ακό εξ αυτών είναι το ορεινό έργο ανα-
βάθμισης του τμήματος Apata - Cata 
της σιδηροδρομικής γραμμής Brasov 
– Sighisoara, που αποτελεί τμήμα του 
στρατηγικής σημασίας διευρωπαϊ-
κού άξονα Ρήνου – Δουνάβεως και εί-
ναι ένα από τα ελάχιστα στην Ευρώπη 
όπου γίνεται παράλληλα χρήση τεσσά-
ρων μηχανημάτων διάνοιξης σηράγ-
γων.  Η AKTOR Romania έχει κινητο-
ποιήσει πάνω από 200 υπεργολάβους, 
συνεργάτες και προμηθευτές για τα έρ-
γα αυτά, με συνολικό προϋπολογισμό 
που ξεπερνά τα €750 εκατ.

Ξενοδοχειακή μονάδα  
στους Δολομίτες 

Η Accor, η Invel Real 
Estate και η PRODEA 
investments υπέγραψαν 
συμφωνία για το ξενο-
δοχείο Bellevue Cortina 

d’Ampezzo,  ως Emblems Collection, 
σηματοδοτώντας την πρώτη παρου-
σία του brand στην Ιταλία. Το ξενο-
δοχείο αναμένεται να ανοίξει στα 
τέλη του 2026 και υπόσχεται να προ-
σφέρει μια μοναδική εμπειρία φιλο-
ξενίας στον εμβληματικό προορισμό 
της Cortina d’Ampezzo.  Η συμφω-
νία  αποτελεί ορόσημο για την παγκό-
σμια ανάπτυξη του brand Emblems 
Collection , ενώ ταυτόχρονα δημιουρ-
γεί ένα νέο τοπόσημο στην καρδιά των 
Δολομιτών. Το ξενοδοχείο έχει ιστο-
ρία που ξεκινά από τα τέλη του 19ου 
αιώνα και θα περιλαμβάνει 80 πολυτε-
λή δωμάτια, εκ των οποίων 27 σουίτες 
με απρόσκοπτη θέα στους Δολομίτες. 

Νέοι φωτοβολταϊκοί  
σταθμοί στην Ιταλία 
Δύο νέοι φωτοβολταϊκοί  σταθμοί της 
ΔΕΗ στην Ιταλία ξεκίνησαν να λει-
τουργούν σηματοδοτώντας την είσο-
δο του ομίλου στην ιταλική αγορά 
ΑΠΕ. Πρόκειται για τους σταθμούς 
Carcarello και Luxenia στην κεντρι-
κή Ιταλία, εγκατεστημένης ισχύος 20 
MW και 12 MW, αντίστοιχα. Η εκτι-
μώμενη ετήσια παραγωγή ενέργειας 
των δύο σταθμών αναμένεται να ξεπε-
ράσει τις 60 GWh, ποσότητα ικανή να 
καλύψει τις ενεργειακές ανάγκες σχε-
δόν 15.000 νοικοκυριών. Με τη λει-
τουργία των δύο πάρκων θα αποτρέπε-
ται η εκπομπή περίπου 37.200 τόνων 
CO2. Στο στρατηγικό σχέδιο του ομί-
λου ΔΕΗ περιλαμβάνεται η είσοδος σε 
νέες αγορές όπως η Ιταλία, η Βουλγα-
ρία και η Κροατία, δηλαδή γειτονικές 
χώρες με υπάρχουσες διασυνδέσεις.

Φωτοβολταϊκά στη Χιλή 
Η METLEN, μέσω μια πλήρως ελεγ-
χόμενης θυγατρική της σύναψε συμ-
φωνία για την απόκτηση από την 
Glenfarne, χαρτοφυλακίου φωτοβολ-
ταϊκών έργων και συστημάτων αποθή-
κευσης ενέργειας (“BESS”) στη Χιλή. 
Η συναλλαγή περιλαμβάνει χαρτοφυ-
λάκιο φωτοβολταϊκών έργων σε λει-
τουργία με συνολική ισχύ 588 MW, 
σε συνδυασμό με εγκαταστάσεις απο-
θήκευσης ενέργειας  με συνολική χω-
ρητικότητα  1.610 ΜWh. Η κατασκευή 
των εγκαταστάσεων BESS είναι σε εξέ-
λιξη και αναμένεται να ολοκληρωθεί 
εντός του έτους. Τα έργα έχουν ευρεία 
γεωγραφική διασπορά  με πολλαπλά 
σημεία διασύνδεσης στο Εθνικό Σύ-
στημα Ηλεκτρικής Ενέργειας της Χι-
λής, επιτρέποντας τη βέλτιστη λειτουρ-
γία του χαρτοφυλακίου. Η συνολική 
αξία της συναλλαγής συμφωνήθηκε 
στα 815 εκ. δολάρια. 

Στόχευση στην αγορά 
μπαταριών ναυτιλίας

Η απόκτηση του 51%  
της Lehmann Marine 
από την Sunlight Group, 
σηματοδοτεί την είσο-
δο της στην ταχέως ανα-

πτυσσόμενη αγορά μπαταριών ναυ-
τιλίας. Με έδρα το Seevetal-Hittfeld 
της Γερμανίας, η Lehmann Marine εί-
ναι γνωστή για τα πρωτοποριακά μη 
εύφλεκτα συστήματα μπαταριών φω-
σφορικού άλατος σιδήρου λιθίου, τα 
οποία έχουν εγκριθεί από διεθνείς 
οργανισμούς. Η παγκόσμια αγορά 
μπαταριών ναυτιλίας αναμένεται να 
σημειώσει σημαντική ανάπτυξη έως 
το 2030,  λόγω της αυξανόμενης ζή-
τησης για ηλεκτρικά και υβριδικά 
συστήματα πρόωσης που στοχεύουν 
στη μείωση των εκπομπών και στην 
προώθηση της βιωσιμότητας. Με την 
στρατηγική κίνηση η  Sunlight  ενι-
σχύει τη θέση της στην αγορά ενερ-
γειακών λύσεων, ενώ εμπλουτίζει το 
χαρτοφυλάκιό της με καινοτόμες τε-
χνολογίες.



}

}*Συνολικά δεκαπέντε 
(15) κτίρια που 

φιλοξενούσαν έως 
πρότινος δικαστήρια, 
παραχωρήθηκαν, με 
ειδική νομοθετική 

ρύθμιση, για περίοδο 
δεκαπέντε (15) ετών 
κατά προτεραιότητα 

σε υπηρεσίες της 
Ελληνικής Αστυνομίας 

και σε Δήμους.       
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Επανάσταση στα «δικαστικά πράγματα»
ΠΕΛΟΨ ΛΑΣΚΟΣ, ΓΕΝΙΚΟΣ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
ΜΑΡΘΑ 
ΛΕΚΚΑΚΟΥ

Το Υπουργείο Δικαιοσύνης 
δεν θα μπορούσε να μείνει έξω 
από τη μεγάλη μεταρρυθμιστική 
προσπάθεια της σημερινής Κυ-
βερνήσεως. Συνήθως, ταυτίζου-
με την αποστολή του Υπουργείου 
αποκλειστικά με την εξασφάλιση 
της αποτελεσματικής οργάνωσης 
και λειτουργίας των δικαστηρί-
ων και της απονομής της Δικαι-
οσύνης. Ταυτίζουμε, δηλαδή, το 
Υπουργείο Δικαιοσύνης με την 
πλαισίωση του θεσμού «Δικαιο-
σύνη». Αυτή είναι η εμφανής και 
αυτονόητη πλευρά αλλά δεν είναι 
μόνο αυτή.

Η πολιτική Ηγεσία του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης, ο Υπουργός, 
Γιώργος Φλωρίδης και ο Υφυ-
πουργός, Γιάννης Μπούγας, πέ-
ρα από το ρηξικέλευθο και εκ-
συγχρονιστικό νομοθετικό έργο, 
που έχει παραχθεί και συνεχίζει 
να παράγεται, έχουν προκαλέσει 
μια επανάσταση στα δικαστικά 
πράγματα, όσον αφορά τις υπο-
δομές με αιχμή την πλήρη ψηφι-
οποιήση της Δικαιοσύνης και το 
περιβάλλον.

Με την εφαρμογή του δικαστι-
κού χάρτη και την κατάργηση των 
Ειρηνοδικείων, προέκυψε ένα 
αξιόλογο κτιριακό απόθεμα στην 
ιδιοκτησία του ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ.. Τα 
ακίνητα αυτά κινδύνευαν να πα-
ραμείνουν αναξιοποίητα, παρότι η 
συνολική αντικειμενική τους αξία 
ανέρχεται σε τέσσερα (4) εκατομ-
μύρια ευρώ με υπερπολλαπλάσια 
εμπορική και ιστορική αξία. 

Στο πλαίσιο αυτό, και σε συ-
νεργασία με το Διοικητικό Συμ-
βούλιο του ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ., ανα-
λήφθηκε πρωτοβουλία για την 
αξιοποίηση των ακινήτων αυτών 
για συγκεκριμένους κοινωφελείς 
σκοπούς. Σε πολλές περιπτώσεις, 
οι μέχρι πρότινος υπηρεσίες του 
Δήμου και της Αστυνομίας στε-
γάζονταν σε μισθωμένα κτίρια, 
που δεν κάλυπταν τις ανάγκες, 
έφεραν σοβαρά προβλήματα λό-

γω παλαιότητας ή κοινής χρήσης 
με άλλους φορείς, καθιστώντας 
τα έτσι, μη λειτουργικά τόσο στην 
καθημερινότητα των εργαζομένων 
όσο και στην εξυπηρέτηση των πο-
λιτών. Κατά τον τρόπο αυτό, αξιο-
ποιείται πλέον και συντηρείται η 
περιουσία του Υπουργείου Δικαι-
οσύνης, καθώς πολλά από αυτά τα 
κτίρια έχουν ιδιαίτερη αρχιτεκτο-
νική σημασία.

Συνολικά δεκαπέντε (15) κτί-
ρια που φιλοξενούσαν έως πρότι-
νος δικαστήρια, παραχωρήθηκαν, 
με ειδική νομοθετική ρύθμιση, για 
περίοδο δεκαπέντε (15) ετών κα-
τά προτεραιότητα σε υπηρεσίες 
της Ελληνικής Αστυνομίας και σε 
Δήμους. Πρόκειται για τα πρώην 
Ειρηνοδικεία: Ακράτας, Ταμινέ-
ων-Αλιβερίου, Αρήνης-Ζαχάρως, 
Ολυμπίων-Πελοπίου, Γαστούνης, 
Αλεξάνδρειας, Καστελλίου-Πεδι-
άδος, Κουφαλίων, Ξυλοκάστρου, 
Κολινδρού, Αταλάντης, Αρναίας, 
Άστρους, Ψωφίδας και Στύρων.

Τα κτίρια αυτά, όπως επισήμα-
νε και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσοτάκης, αποκτούν 
ξανά ζωή, μέσω χρήσεων που κα-
λύπτουν ουσιαστικές ανάγκες των 
τοπικών κοινωνιών. Είναι η πρώ-
τη φορά που Έλληνας Πρωθυ-
πουργός αναφέρεται στο ΤΑ.Χ.ΔΙ-
.Κ.. Ευελπιστούμε η πρωτοβουλία 
αυτή να αποτελέσει κίνητρο και 
για άλλους φορείς, ώστε δημό-
σια ακίνητα να μην παραμένουν 
αδρανή και αναξιοποίητα, αλλά 
να αξιοποιούνται δημιουργικά και 
με κοινωνικό πρόσημο.

Ήδη, ορισμένα εξ αυτών 
έχουν ήδη παραδοθεί διοικητι-

κά προς χρήση, ενώ για άλλα  
αναμένεται η έκδοση των σχετι-
κών αποφάσεων από τα Δημοτι-
κά Συμβούλια και αμέσως μετά, 
θα προχωρήσουμε στην έκδοση 
των αντίστοιχων Κοινών Υπουρ-
γικών Αποφάσεων (ΚΥΑ) με τον 
κατά περίπτωση αρμόδιο Υπουρ-
γό, όπου θα εξειδικεύονται οι όροι 
παραχώρησης καθώς και οι υπο-
χρεώσεις συντήρησης εκ μέρους 
κάθε φορέα. Δεν υπάρχει αμφι-
βολία ότι η Δικαιοσύνη στεγάζε-
ται σε κτίρια που υπέφεραν κατά 
την περίοδο της οικονομικής κρί-
σης και των μνημονίων και υπο-
λείπονται του κύρους και της απο-
στολής της. Πολύ σύντομα θα 
ανακοινωθεί και μία επόμενη σει-
ρά παραχώρησης κτιρίων σε τοπι-
κές κοινωνίες και σε φορείς του 
Δημοσίου.

Ο Γενικός Γραμματέας Δικαι-
οσύνης προεδρεύει της τριμελούς 
Επιτροπής μισθώσεων ακινήτων 
του άρθρου 34 του ν. 5119/2024, 
μιας επιτροπής η οποία συστάθη-
κε με σκοπό την κάλυψη άμεσων 
στεγαστικών αναγκών των δικα-
στικών υπηρεσιών, κατά παρέκ-
κλιση από τις τρέχουσες γραφει-
οκρατικές διαδικασίες. Βασικός 
στόχος της Επιτροπής είναι η εξα-
σφάλιση σύγχρονων υποδομών 
και αξιοπρεπών συνθηκών λει-
τουργίας στα δικαστικά καταστή-
ματα ανά την επικράτεια, τόσο για 
την εύρυθμη απονομή της Δικαιο-
σύνης όσο και για την εξυπηρέτη-
ση δικηγόρων και πολιτών αντά-
ξια της αποστολής της.

Το τελευταίο έτος, έχουν μι-
σθωθεί κτίρια για τη στέγαση δι-

καστικών καταστημάτων στην 
Πάτρα, τη Θεσσαλονίκη, τα Γιαν-
νιτσά, το Περιστέρι, την Εύβοια, το 
Κορωπί και το Κιλκίς. Η επόμε-
νη προτεραιότητα τη επιτροπής εί-
ναι η εξέταση των αιτημάτων που 
έχουν περιέλθει αναφορικά με τις 
στεγαστικές ανάγκες της Δικαστι-
κής Αστυνομίας στη Θεσσαλονί-
κη, των Διοικητικών Δικαστηρί-
ων στην Πάτρα, του Διοικητικού 
Πρωτοδικείου στο Ναύπλιο, τα 
πολιτικά και ποινικά Δικαστήρια 
στη Νάξο, στο  Μαρούσι και στους  
Μολάους κ.α..  Σε όλες αυτές τις 
μισθώσεις και σε όσες επίκεινται 
δίνεται ιδιαίτερη έμφαση στην 
προσβασιμότητα, την ασφάλεια 
και την ενεργειακή απόδοση των 
κτιρίων. Προς αυτήν την κατεύ-
θυνση προβλέπονται ειδικοί όροι 
στα μισθωτήρια για μελέτη πυρα-
σφάλειας και ανακατασκευή των 
μισθίων, λαμβάνοντας υπόψη τον 
ενεργειακό προσανατολισμό του 
δημόσιου τομέα, σύμφωνα με τα 
Ευρωπαϊκά Πρότυπα βιώσιμης 
ανάπτυξης. Επιπλέον, με γνώμο-
να τη συνταγματική επιταγή για 
την προστασία των ατόμων με 
αναπηρία, έχουν ληφθεί όλα τα 
απαραίτητα μέτρα ώστε, για πρώ-
τη φορά, τα κτίρια να είναι προ-
σβάσιμα σε όλους από την αρχική 
τους διαμόρφωση και λειτουργία 
και όχι εκ των υστέρων. Μέλημα 
όλων είναι η ισότητα, η αλληλεγ-
γύη και η υποστήριξη των ευάλω-
των ομάδων. Προς το σκοπό αυτό 
το Υπουργείο Δικαιοσύνης, ανα-
πτύσσει σημαντικές πρωτοβουλί-
ες και δράσεις για την άμβλυνση 
των ανισοτήτων και την εξάλειψη 



}
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των εμποδίων, που καθιστούν δυ-
σκολότερη την πρόσβαση των ευ-
άλωτων κοινωνικών ομάδων στις 
υπηρεσίες της Δικαιοσύνης

Στο ίδιο μήκος κύματος με δα-
πάνες του ΤΑ.ΧΔΙΚ προχωρούν 
και οι ανακαινίσεις των δικαστι-
κών μεγάρων. Ενδεικτικά αναφέ-
ρομαι στην ανακαίνιση που είναι 
σε εξέλιξη στο Εφετείο Αθηνών, 
ύψους 2.000.000 ευρώ, στο Βόλο, 
ύψους 967.000 Ευρώ, στην Κατε-
ρίνη συνολικά 800.000 Ευρώ, 
ομοίως σε εξέλιξη είναι και η ανα-
καίνιση στα Δικαστήρια Αργο-
στολίου, καθώς και πολλά άλλα. 
Στα δικαστήρια της Καλαμάτας το 
ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ. έχει εγκρίνει δαπάνη 
συνολικού ύψους 4.792.000 ευρώ 
και στο έργο περιλαμβάνονται ερ-
γασίες ενεργειακής αναβάθμισης, 
προσβασιμότητας, καθώς και συ-
νολική ανακαίνιση και επισκευή 
του κτιρίου.

Στον Πειραιά προχωράει η 

κατασκευή του νέου, μοναδικού 
οικολογικού κτηρίου και πλέον 
σύγχρονου Δικαστικού Μεγάρου, 
το οποίο θα στεγάσει τα πολιτικά, 
ποινικά και διοικητικά δικαστήρια 
του Πειραιά. Επίσης, ως προς τη 
διαμόρφωση των χώρων, έχει λη-
φθεί ειδική μέριμνα για τους δι-
κηγόρους του Πειραιά. Τα 3 νέα 
κτίρια θα φέρουν πιστοποίηση 
LEED GOLD και με την ολοκλή-
ρωση του έργου θα καλυφθούν 
πλήρως οι ανάγκες του Πειραιά, 
όπως αυτές έχουν προκύψει από 
την νέα ευρύτερη εδαφική του αρ-
μοδιότητα. 

Έχει συγκροτηθεί πλήρως, 
έχει εξοπλιστεί και έχει κατα-
στεί πλήρως επιχειρησιακό το 
ένστολο –και πλέον ένοπλο- σώ-
μα της Δικαστικής Αστυνομίας, 
η οποία είναι αρμόδια καταρ-
χήν για τη φύλαξη των Δικαστι-
κών Μεγάρων και την επιβολή 
της ευταξίας εντός των δικαστι-

κών αιθουσών. Η αναβάθμιση 
του επιπέδου ασφαλείας και η 
δημιουργία κουλτούρας ασφα-
λείας στα μεγάλα δικαστικά μέ-
γαρα είναι εμφανείς. Η λειτουρ-
γία του σώματος της Δικαστικής 
Αστυνομίας και η παρουσία της 
στα δικαστικά κτίρια έχει οδη-
γήσει σε αποδέσμευση προσω-
πικού της Ελληνικής Αστυνομί-
ας. Έχει συγκροτηθεί και ειδική 
ομάδα για την επίβλεψη των αι-
θουσών κατά την εκδίκαση υπο-
θέσεων με μεγάλο δημόσιο εν-
διαφέρον, οι οποίες εμφανίζουν 
ιδιαίτερα αυξημένο αριθμό πα-
ραγόντων δίκης και ακροατών 
εντός των δικαστικών αιθουσών, 
με στόχο την αποφυγή οποιασ-
δήποτε παρεμπόδισης διεξαγω-
γής της δίκης αλλά και τη διευκό-
λυνση όλων των παρισταμένων.

Για πρώτη φορά, μετά από 
πολλά χρόνια, έχουν αναβαθμι-
στεί τα σχέδια ασφαλείας των Δι-

καστικών Μεγάρων. Για πρώτη φο-
ρά, επίσης, γίνονται ασκήσεις και 
τα μέτρα αυτά εφαρμόζονται στην 
πράξη.  Ήδη, τοποθετούνται ιατροί 
εργασίας και τεχνικοί ασφαλεί-
ας όπου προβλέπεται. Μέχρι στιγ-
μής, έχουν συγκροτηθεί ομάδες 
πυροπροστασίας και έχουν πραγ-
ματοποιηθεί πιστοποιημένες εκ-
παιδεύσεις από την Πυροσβεστι-
κή Υπηρεσία στο προσωπικό των 
δικαστηρίων και του Υπουργεί-
ου Δικαιοσύνης. Ομοίως, έχουν 
συγκροτηθεί  αντίστοιχες ομά-
δες Α’ βοηθειών, οι οποίες έχουν 
λάβει την κατάλληλη πιστοποι-
ημένη εκπαίδευση από τον Ελ-
ληνικό Ερυθρό Σταυρό, το ΩΝΑ-
ΣΕΙΟ καρδιοχειρουργικό κέντρο 

και το ΕΚΑΒ. Η ασφάλεια εντός 
των δικαστηρίων συμπληρώνε-
ται με την τοποθέτηση και διάθε-
ση απινιδωτών σε όλα τα δικαστι-
κά καταστήματα της χώρας, ενώ το 
προσωπικό έχει παρακολουθήσει 
εξειδικευμένο πρόγραμμα εκπαι-
δεύσεων και διαθέτει τις απαραί-
τητες εκείνες γνώσεις για την ορθή 
και αποτελεσματική χρήση τους. 

Είναι στρατηγική η συνερ-
γασία με τον  Ελληνικό Ερυθρό 
Σταυρό στα πλαίσια της οποίας 
λειτουργούν σταθμοί πρώτων βο-
ηθειών σε Αθήνα και Πειραιά. 
Επίκειται η υπογραφή Μνημο-
νίου Συνεργασίας μεταξύ του 
ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ. και του Ελληνικού 
Ερυθρού Σταυρού που θα καλύ-

πτει την παρουσία διασωστών νο-
σηλευτών στα περισσότερα δικα-
στήρια. 

Τα παραπάνω προκύπτουν 
με σκληρή εργασία, συνεργα-
σία και σεβασμό στο πολίτη, χά-
ρις στη νέα αντίληψη του Υπουρ-
γείου και του ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ. και την 
υιοθέτηση των βέλτιστων πρακτι-
κών διεθνώς σε αντίστοιχα διοι-
κητικά όργανα και χρηματοδοτι-
κά εργαλεία.

Οι ψηφιακές υποδομές είναι 
προτεραιότητα και στοίχημα της 
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργεί-
ου Δικαιοσύνης. Μέχρι το πρώτο 
τρίμηνο του 2026 όλα τα Δικαστή-
ρια της χώρας θα χρησιμοποιούν 
το «SOLON» και θα αποκτήσουν 

έτσι μια πρώτη επαφή με την ψη-
φιοποίηση της Δικαιοσύνης που 
ακολουθεί. Η δυνατότητα αυτή 
θα λύσει σημαντικά προβλήματα, 
θα βελτιώσει την αποδοτικότητα 
στην εργασία των υπαλλήλων, 
την ταχύτητα, καθώς και θα απο-
καταστήσει τις συνθήκες εργασίας 
των λειτουργών της Δικαιοσύνης.  

Τέλος, δημιουργούνται ομά-
δες εργασίες για οριστική διευ-
θέτηση όλων των εκκρεμοτή-
των. Αφετηρία της πρωτοβουλίας 
αυτής, ήταν η ομάδα εργασίας 
των δικαστικών υπαλλήλων του 
Πρωτοδικείου Αθηνών για τη δι-
ευθέτηση της συσσωρευμένης 
εκκρεμότητας πιστοποιητικών δι-
αθηκών, η οποία μέσα σε λιγότε-

ρο από ένα μήνα διεκπεραίωσε 
45.000 αιτήσεις. 

Είναι εντυπωσιακή η καταβο-
λή περισσότερων από 9.000.000 
ευρώ σε λιγότερο από ένα χρό-
νο από το ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ. σε δικαι-
ούχους νομικής βοήθειας από 
παρελθόντα έτη. Η εκκρεμότητα 
αυτή βαίνει σε οριστική εκκαθά-
ριση μετά από πολλά έτη.

Όλα αυτά και όσα άλλα γίνο-
νται από το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης και το ΤΑ.Χ.ΔΙ.Κ. γίνονται 
διότι η οικονομική πολιτική της 
κυβερνήσεως το επιτρέπει. Η Ελ-
ληνική Δικαιοσύνη ήδη ζει καλύ-
τερες ημέρες και βαδίζει προς το 
μέλλον με αυτοπεποίθηση και αι-
σιοδοξία.



}
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Η ipaper αναδεικνύει 
κάθε εβδομάδα τις 
10 πιο σημαντικές 

ειδήσεις από τον κόσμο 
του επιχειρείν και 

"κυκλώνει" όλα όσα 
αξίζει να καταγραφούν.
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H  IDEAL Holdings  προχωρά σε αύξηση 
μετοχικού κεφαλαίου, από τις 11 έως 13 Ιουνίου, 
με στόχο να αντλήσει κεφάλαια ύψους €48 εκατ. 
Η ΑΜΚ θα υλοποιηθεί με την έκδοση 8.000.000 
νέων μετοχών με εύρος τιμής διάθεσης €5,8–
€6,1. Η  εταιρεία στοχεύει, σε συνδυασμό με την 
ολοκλήρωση της πρώτης επένδυσης της OHA, να 
προβεί σε συνολικές επενδύσεις άνω των €100 
εκατ. εντός των επόμενων 18 μηνών. 

Η ΑΒΑΞ αναλαμβάνει την κατασκευή της μονάδας 
παραγωγής και διακίνησης έτοιμων φαγητών του 
Σκλαβενίτη στη θέση Πάτημα, στη Μαγούλα Αττικής, 
έργο προϋπολογισμού 35 εκατ. ευρώ. Η συμφωνία 
υπογράφηκε με την «Αύρα Α.Ε.», θυγατρική του ομίλου 
Σκλαβενίτη. Το έργο περιλαμβάνει ισόγειο 16.000 
τετραγωνικών μέτρων και Α’ όροφο 8.000 τετραγωνικών 
μέτρων (χώροι παρασκευής – ψυγεία – γραφεία), ενώ 
η εργολαβία αναφέρεται επίσης στη διαμόρφωση 
του περιβάλλοντος χώρου περιμετρικά του κτιρίου, 
συνολικής επιφάνειας 25.000 τετραγωνικών μέτρων.

Στην πρόσφατη γενική συνέλευση της Εθνικής 
Τράπεζας ο διευθύνων σύμβουλος Παύλος 
Μυλωνάς τόνισε ότι η επιστροφή προς τους 
μετόχους θα φθάσει φέτος στο 50% από τα κέρδη 
του 2024 (35% από το μέρισμα και 15% από την 
αγορά ιδίων μετοχών), έναντι 30% που ήταν πέρυσι.  
Ο στόχος, πρόσθεσε, είναι ακόμη μεγαλύτερες 
ανταμοιβές για τα επόμενα έτη και διευκρίνισε ότι 
η τράπεζα συσσωρεύει ήδη το 60% των κερδών 
του 2025, για δυνητική ανταμοιβή των μετόχων τον 
προσεχή χρόνο.

Το καινοτόμο έργο δέσμευσης άνθρακα IFESTOS του 
ΤΙΤΑΝ, εντάχθηκε στις «Στρατηγικές Επενδύσεις» της 
Enterprise Greece, λαμβάνοντας το κίνητρο της ταχείας 
αδειοδότησης. Το IFESTOS προβλέπει την κατασκευή 
μονάδας δέσμευσης άνθρακα μεγάλης κλίμακας, στο 
εργοστάσιο του ΤΙΤΑΝ  που βρίσκεται στο Καμάρι 
Βοιωτίας. Το έργο θα προσφέρει: Δέσμευση 1,9 εκατ. 
τόνων CO₂ ετησίως, παραγωγή τουλάχιστον 3 εκατ. 
τόνων καινοτόμου τσιμέντου με μηδενικό αποτύπωμα 
άνθρακα, δημιουργία περισσότερων από 750 άμεσων 
και έμμεσων θέσεων εργασίας. 

Η Alpha Bank υπέγραψε δανειακή σύμβαση με 
την Consortium Solar Power Systems S.A. και 
Mirova Energy Transition 5, για την κατασκευή 
τεσσάρων φωτοβολταϊκών πάρκων στα Φάρσαλα 
και τη Φθιώτιδα. Με συνολικό προϋπολογισμό 
ύψους € 316 εκατ., το έργο θα χρηματοδοτηθεί 
μέσω δανείου του Ταμείου Ανάκαμψης  ύψους 
€ 109 εκατ. και τραπεζικού δανείου συνολικού 
ύψους € 145 εκατ.. Ο υπόλοιπος προϋπολογισμός 
του επενδυτικού σχεδίου, ύψους € 73 εκατ., θα 
καλυφθεί με ίδια κεφάλαια.

Η Άβαξ, προχωρά στη δημιουργία ενός νέου business 
unit με εξειδίκευση στον σχεδιασμό και τον εξοπλισμό 
επαγγελματικών χώρων. Στρατηγικός συνεργάτης σε 
αυτό το νέο επιχειρηματικό κεφάλαιο είναι η MillerKnoll, 
παγκόσμιος ηγέτης στον σχεδιασμό χώρων εργασίας 
και ομπρέλα ιστορικών brands όπως τα Herman Miller 
και Knoll. Η νέα επιχειρηματική μονάδα απευθύνεται 
σε αρχιτέκτονες, interior designers, developers και 
επιχειρήσεις, που αναζητούν λύσεις υψηλής αισθητικής 
και λειτουργικότητας, προσαρμοσμένες στις απαιτήσεις 
των σύγχρονων γραφειακών χώρων.

Τις βιομηχανικές εγκαταστάσεις της METLEN στον 
Βόλο επισκέφθηκε ο πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης. Οι εγκαταστάσεις αυτές εξελίσσονται 
πλέον σε ένα μοναδικό για την Ελλάδα και την Ευρώπη 
αμυντικό hub, στο πλαίσιο της μεγάλης επενδυτικής 
επέκτασης που υλοποιεί η εταιρεία, με στόχο τη 
δημιουργία ενός διαλειτουργικού οικοσυστήματoς 
αμυντικής βιομηχανίας με στρατηγική σημασία για την 
αμυντική ασφάλεια και αυτονομία. Το defence – hub 
του Βόλου, με την ολοκλήρωση του, προβλέπεται να 
απασχολεί 1.000 περίπου εργατοτεχνίτες.  

Για πρώτη φορά στην ιστορία των 100 χρόνων 
της, η Attica Bank προχώρησε στη διεθνή 
έκδοση ομολόγων AT1 και Tier II, ύψους 100 
και 150 εκατομμυρίων ευρώ αντίστοιχα. Η 
έκδοση προσέλκυσε το σημαντικό ενδιαφέρον 
περισσότερων από 50 διεθνών επενδυτών 
υψηλού κύρους και ποιότητας.  Οι προσφορές 
ξεπέρασαν το 1 δις ευρώ, με την έκδοση να 
υπερκαλύπτεται σχεδόν 4 φορές για το ΑΤ1 και 
5 φορές για το Tier II. 

Σημαντική αύξηση παρουσίασαν τα έσοδα και η 
λειτουργική κερδοφορία του ομίλου ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ 
κατά το πρώτο τρίμηνο του έτους με όλους τους 
τομείς δραστηριότητας να καταγράφουν άνοδο. 
Συγκεκριμένα στα έσοδα καταγράφηκε αύξηση 
κατά 49% (ανήλθαν σε € 989,4 εκατ), ενώ η 
λειτουργική κερδοφορία (adj.EBITDA) αυξήθηκε 
κατά 55,1%, φθάνοντας τα € 135,5 εκατ.. Τα 
καθαρά κέρδη των μετόχων χωρίς την επίδραση μη 
λειτουργικών αποτελεσμάτων διαμορφώθηκαν σε  
€ 26,0 εκατ.

Η  πορεία υλοποίησης των χρηματοδοτικών 
προγραμμάτων της Ελληνικής Αναπτυξιακής 
Τράπεζας (ΕΑΤ) παρουσιάστηκε  με αφορμή την έναρξη 
λειτουργίας της HDB Academy – μιας νέας, σύγχρονης, 
ψηφιακής πλατφόρμας γνώσης για τις μικρομεσαίες 
επιχειρήσεις. Όπως τόνισαν η διευθύνουσα σύμβουλος 
της ΕΑΤ Ισμήνη Παπακυρίλλου και ο πρόεδρός της 
Γιώργος Ζαββός, έχουν διατεθεί στο πρώτο πεντάμηνο 
του 2025: 833 εκατ. ευρώ προς μικρομεσαίες επιχειρήσεις 
και 907 εκατ. ευρώ προς ιδιώτες μέσω των προγραμμάτων 
«Σπίτι Μου ΙΙ» και «Αναβαθμίζω το Σπίτι Μου». 
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ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ  
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ   Για έναν ψηφιακό νομά, η Ελλάδα δεν είναι απλά 
ένα γραφείο κάτω από τον ήλιο, αλλά η απόλυτη 
μεσογειακή εμπειρία ζωής. Άνθρωποι, τόποι, 
ιστορίες, γεύσεις, φέρνουν τη χώρα μας στις πρώτες 
θέσεις των "most liked countries" για τους 
"εργαζόμενους δίχως σύνορα" με τη δυναμική τους 
αυξανόμενη, σύμφωνα με τον Νίκο Διαμαντόπουλο,  
Γενικό Διευθυντή της Marketing Greece.

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΝΙΚΟΥ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ
ΓΕΝΙΚΟΥ ΔΙΕΥΘΥΝΤΗ MARKETING GREECE

Ψηφιακοί Νομάδες
Η Ελλάδα στο TOP10 
του κόσμου

τα στοιχεία που καταγράφονται μέ-
σω της έκδοσης θεωρήσεων εισό-
δου (Digital Nomad Visa) αφορούν 
μόνο τα άτομα εκτός Ε.Ε.. Επιπρό-
σθετα για τους πολίτες της Ε.Ε. δεν 
απαιτείται θεώρηση για να διαμεί-
νουν και να εργαστούν απομακρυ-
σμένα από την Ελλάδα, ενώ πολ-
λοί ψηφιακοί νομάδες (εκτός Ε.Ε.) 
αξιοποιούν την τουριστική θεώρη-
ση για έως 90 ημέρες.

 Που βρίσκεται η Ελλάδα, σε 
αυτήν την αγορά, συγκριτικά με 
άλλες χώρες;
Η Ελλάδα ως προορισμός παραμένει 
σταθερά ψηλά στις προτιμήσεις των 
Digital Nomads παγκοσμίως, κατα-
λαμβάνοντας την 23η θέση στη γε-
νική κατάταξη με τις πιο επισκέψιμες 
χώρες και την 9η θέση στον κατάλογο 
των πιο αγαπημένων χωρών σύμφω-
να με το Digital Nomads report του 
Nomad List του 2025, της μεγαλύτε-
ρης πλατφόρμας αξιολόγησης χωρών 
και πόλεων του κόσμου από χρήστες,  
που ανανεώνεται συνεχώς με live 
data από δεκάδες χιλιάδες μέλη του.

  Ποια η στρατηγική της 
Marketing Greece για την ενί-
σχυση των ψηφιακών νομάδων
Στη Marketing Greece εστιάζουμε 
στην περαιτέρω ενίσχυση της ίδιας 
της πλατφόρμας WORKFROM 
GREECE.GR, στη δημιουργία και 
ενίσχυση κοινοτήτων σε προορι-
σμούς με τη συμμετοχή της τοπικής 
κοινωνίας και τη διασύνδεση και αλ-
ληπεπίδραση με εκπροσώπους διε-
θνών συνεδρίων και δράσεων που 
απευθύνονται σε Digital Nomads και 
Remote Workers. Η Ελλάδα έχει και 
τη δυναμική αλλά και τις προϋποθέ-
σεις να διεκδικήσει μεγάλο μέρος του 
πληθυσμού των Digital Nomads. Πέ-
ρα από τα συγκριτικά πλεονεκτήματα 
της χώρας όπως το  κλίμα, η γαστρο-
νομία, οι βιωματικές εμπειρίες, η επα-
φή με τους ανθρώπους και ο τρόπος 
ζωής τους, η Ελλάδα διαθέτει πλήθος 
λιγότερο γνωστών προορισμών που 
μπορούν να αποτελέσουν μια εξαιρε-
τική πρόταση για το κοινό των Digital 
Nomads και Remote Workers.

  Ποια τα οφέλη για την Ελλά-
δα, από την εγκατάσταση των 
ψηφιακών νομάδων;
Δεδομένου ότι το αποτύπωμα των 
Digital Nomads έχει τη δυνατότη-
τα να είναι  πολλαπλό για την Ελ-
λάδα, προκύπτει για τους προορι-
σμούς μια ευκαιρία. Να συμβάλει το 

κοινό αυτό στη διαμόρφωση μοντέ-
λων βιώσιμου τουρισμού, συνεισφέ-
ροντας στην ενίσχυση των εσόδων, 
στην άμβλυνση της εποχικότητας, 
στην ανταλλαγή τεχνογνωσίας, στη 
δημιουργία προϊόντων και υπηρεσι-
ών που ανταποκρίνονται στις ανά-
γκες τους και επομένως στη συνο-
λική αναβάθμιση των υποδομών 
των επιμέρους προορισμών. Ταυ-
τόχρονα δημιουργούν μια κοινότη-
τα ambassadors για τη χώρα καθώς  
επιδιώκουν να  γνωρίζουν τους προ-
ορισμούς σε βάθος, να ενσωματώ-
νονται στις τοπικές κοινωνίες και να 
επικοινωνούν στα δίκτυα επαφών 
τους, τις εμπειρίες τους. 

  Τι διαφορετικό ζητά ο ψηφια-
κός νομάς σε σχέση με έναν τυπι-
κό τουρίστα; 
Η καθημερινότητα των ψηφιακών 
νομάδων είναι πολύπλευρη. Με δι-
άρκεια παραμονής σε έναν προορι-
σμό μεγαλύτερη από ότι ενός ταξι-
διώτη, ο digital nomad συνδυάζει 
την εξ αποστάσεως εργασία με την 
εξερεύνηση. Επιδιώκει να γνωρί-
σει την τοπική κουλτούρα, να βιώσει 
εμπειρίες που θα τον φέρουν πιο κο-
ντά στην ταυτότητα του προορισμού 
αλλά και να αναπτύξει σχέσεις με 
τους κατοίκους.

  Ποιες ελληνικές πόλεις ξεχω-
ρίζουν ως παραδείγματα καλής 
πρακτικής; Πώς τις στηρίζετε; 
Αρκετοί ελληνικοί προορισμοί 
έχουν κάνει σημαντικά βήματα 
για την ανάπτυξη digital nomad 
communities, όπως η Αθήνα, τα 
Χανιά, η Καλαμάτα, τα Ιωάννινα, 
η Θεσσαλονίκη και η Σύρος. Ειδι-
κά η Σύρος είναι ένας προορισμός 
που μπορούν οι nomads να ταξιδέ-
ψουν οικογενειακώς και να έχουν 
πρόσβαση σε ειδικά προγράμματα 
παροχής φιλοξενίας, εκπαίδευσης 
αλλά και χώρου εργασίας.

Η Marketing Greece υλοποι-
εί δράσεις με στόχο να ενισχυ-
θούν τα τοπικά  οικοσυστήματα 
των ψηφιακών νομάδων,  όπως το 
WORKFROMGREECE.GR Summit 
και τα Nomad Village Activations: 
Πρόκειται για τη δημιουργία προ-
σωρινών digital nomad hubs σε  λι-
γότερο γνωστούς προορισμούς, οι 
οποίοι φιλοξενούν digital nomads  
και μέσα από activities, τους συστή-
νουν την παράδοση, την γαστρονο-
μία και τα outdoor activities που 
μπορούν να βιώσουν στον εκάστο-
τε τόπο.

 Πόσοι είναι και από ποιες 
χώρες προέρχονται οι ψηφια-
κοί νομάδες στην Ελλάδα σύμ-
φωνα με τα στοιχεία της πλατ-
φόρμας workfromgreece.gr;
Στο workfromgreece.gr, την πλατ-
φόρμα της Marketing Greece που 
ξεκίνησε να λειτουργεί το 2021, 
έχουμε μια σταθερά αυξανόμε-
νη οργανική επισκεψιμότητα με 
το Ην. Βασίλειο, τις Η.Π.Α  και 
την Γερμανία να αποτελούν το 
top 3 των  ξένων χωρών. Αρκε-
τά συχνά η επισκεψιμότητα του 
workfromgreece.gr προέρχεται 
από Digital Nomads & Remote 
Workers που βρίσκονται ήδη στην 
Ελλάδα και αναζητούν πληροφο-
ρίες για θέματα όπως η χρονική 
επέκταση της παραμονής τους 
μέσω σχετικής άδειας παραμο-
νής. Αυτή τη στιγμή δεν υπάρχει 
η δυνατότητα επίσημης καταγρα-
φής των ψηφιακών νομάδων που 
βρίσκονται στη χώρα μας καθώς  
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Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ-
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

*
«Στην Περιφέρεια Αττικής είμαστε για 
μια ακόμη χρονιά έτοιμοι να συνδράμου-
με, όπου και όποτε χρειαστεί, στην εφαρμο-
γή του εθνικού επιχειρησιακού πλαισίου που 
έχει καταρτίσει το αρμόδιο Υπουργείο Κλι-
ματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασί-
ας, για την αποφυγή και αντιμετώπιση των 
ακραίων καιρικών φαινομένων» τόνισε ο 
Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς 
απευθύνοντας χαιρετισμό στο 4ο Forum του 
Συνδέσμου Προστασίας και Ανάπτυξης του 
Υμηττού (Σ.Π.Α.Υ.), υπό τον τίτλο: «Προστα-
σία του Περιβάλλοντος και Βιωσιμότητα: Ο 
Δρόμος προς μια Καλύτερη Ποιότητα Ζωής», 
που πραγματοποιήθηκε στο Μουσείο Βορρέ, 
στην Παιανία.

«Με έγκαιρο συντονισμό, μεθοδικά και 
σε στενή συνεργασία με την Κεντρική Κυβέρ-
νηση, τους Δήμους, την Πυροσβεστική, την 
Πολιτική Προστασία και όλους τους εμπλε-
κόμενους φορείς, κινητοποιούμε κάθε δια-
θέσιμο μέσο και πόρο για την πρόληψη, την 
έγκαιρη επέμβαση και τη διαχείριση κάθε εν-
δεχόμενου κινδύνου που μπορεί να προκλη-
θεί στο Λεκανοπέδιο.

Έχουν ήδη καθαριστεί κρίσιμες περιοχές, 
έχουν ενισχυθεί οι εθελοντικές ομάδες με εξο-
πλισμό και μέσα, ενώ παράλληλα αξιοποιού-
με τα σύγχρονα εργαλεία που μας παρέχει η 
τεχνολογία, όπως επίγεια και εναέρια μέσα 
επιτήρησης και συστήματα έγκαιρης προειδο-
ποίησης. Η προστασία των πολιτών και των 
φυσικών πόρων αποτελεί για εμάς αδιαπραγ-
μάτευτη προτεραιότητα» πρόσθεσε χαρακτηρι-
στικά και προανήγγειλε νέες συνέργειες με το 
Υπουργείο Κλιματικής Κρίσης με σκοπό την 
όσο δυνατό καλύτερη αξιοποίηση όλων των δι-
αθέσιμων χρηματοδοτικών εργαλείων για τη 
θωράκιση του Λεκανοπεδίου.

Ο κ. Χαρδαλιάς ανέφερε επίσης ότι η κλι-
ματική κρίση «είναι εδώ», και «καλούμαστε να 
δράσουμε συντονισμένα, αντιμετωπίζοντας 
στην πράξη παθογένειες που ταλανίζουν τη χώ-
ρα επί δεκαετίες. Χωρίς επικαλύψεις στις αρμο-
διότητες που οδηγούν σε ένα γαϊτανάκι ανευ-
θυνο-υπεύθυνων. Χωρίς γραφειοκρατικές 
αγκυλώσεις που αποβαίνουν επιζήμιες για την 
ασφάλεια των συμπολιτών μας. Και αυτή η προ-
σπάθεια δεν περιορίζεται μόνο σε τοπικό ή εθνι-
κό επίπεδο».

Νίκος Χαρδαλιάς: «Η προστασία 
των πολιτών και των φυσικών 
πόρων της Αττικής αποτελεί για εμάς 
αδιαπραγμάτευτη προτεραιότητα»

Νίκος Χαρδαλιάς: «Επενδύουμε στην αγροτική 
παραγωγή της Αττικής»

Τους στρατηγικούς άξονες της αγροδιατροφικής πολιτικής που 
υλοποιεί η Περιφέρεια Αττικής ως βασικό εργαλείο για την περι-
φερειακή ανάπτυξη, την κοινωνική συνοχή και την ενίσχυση της 
εξωστρέφειας, παρουσίασε ο Περιφερειάρχης Αττικής, κ. Νίκος 
Χαρδαλιάς, παρουσία του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης Κω-
στή Χατζηδάκη, του Προέδρου του ΣΕΒ Σπύρου Θεοδωρόπου-
λου και δεκάδων στελεχών του αγροδιατροφικού τομέα και του 
λιανεμπορίου, απευθύνοντας χαιρετισμό στο συνέδριο «Cantina 
Academy – Διασφαλίζοντας το μέλλον της τροφής». Η εκδήλωση 
πραγματοποιήθηκε στην Αίγλη του Ζαππείου από το «Πρώτο Θέ-
μα», σε συνεργασία της Περιφέρειας Αττικής.

Όπως τόνισε ο κ. Χαρδαλιάς κατά τη διάρκεια της ομιλίας: 
«Βασικός πυλώνας της πολιτικής μας είναι η ασφάλεια των τροφί-
μων, η οποία ξεκινά από το χωράφι και τις κτηνοτροφικές εγκατα-
στάσεις και φθάνει έως το πιάτο του καταναλωτή. Εφαρμόζουμε 

ολοκληρωμένα προγράμματα φυτοπροστασίας με τη χρήση εγκε-
κριμένων, φιλικών προς το περιβάλλον σκευασμάτων, που σέβο-
νται τον παραγωγό, τον καταναλωτή και το οικοσύστημα. Στον δε 
τομέα της κτηνοτροφίας, υλοποιούμε προγράμματα εμβολιασμών 
και πρόληψης ζωονόσων, διασφαλίζοντας την υγεία των ζώων αλ-
λά και την ποιότητα των ζωικών προϊόντων που φτάνουν στο πιά-
το μας. Παράλληλα, ενισχύουμε τους ελέγχους σε κάθε στάδιο 
της τροφικής αλυσίδας – από την πρωτογενή παραγωγή μέχρι την 
αποθήκευση, την επεξεργασία, τη διανομή και την κατανάλωση». 

Αξίζει να σημειωθεί ότι από τον Δεκέμβριο 2024 έως και σή-
μερα, η Περιφέρεια Αττικής πραγματοποίησε πάνω από 8.200 
ελέγχους σε επιχειρήσεις τροφίμων, σφαγεία, εγκαταστάσεις, λα-
ϊκές αγορές και οχήματα μεταφοράς. Οι έλεγχοι αυτοί οδήγησαν 
σε κατασχέσεις άνω των 77 τόνων ακατάλληλων τροφίμων, σε πε-
ρισσότερες από 30 μεγάλες επιχειρήσεις.

Με 120 εκατ. ευρώ ενισχύει η Περιφέρεια Αττικής 
μικρές επιχειρήσεις

Με την υπογραφή του Περιφερειάρχη Αττικής Νίκου Χαρδα-
λιά, δημοσιεύτηκε η πρόσκληση για το πρόγραμμα ενίσχυσης 
παραγωγικών επενδύσεων για την προσαρμογή, τον εκσυγχρο-
νισμό και την ανάκαμψη μικρών και πολύ μικρών επιχειρήσε-
ων του Λεκανοπεδίου, στο πλαίσιο του Προγράμματος «Αττική» 
2021 – 2027, με διακριτικό τίτλο: «Attiki On – Ενεργοποιώντας 
το Επιχειρείν – Δύναμη στην Ανάπτυξη – Στήριξη στην Επιχει-
ρηματικότητα».

Η έκδοση της εν λόγω πρόσκλησης είναι το επιστέγασμα της 
γόνιμης διαβούλευσης που είχε ξεκινήσει από τις αρχές Μαρτί-
ου, μετά τη συνάντηση του Περιφερειάρχη με τις διοικήσεις των 
μεγαλύτερων Επιμελητηρίων της Αττικής. Η δράση υποστηρί-
ζεται από δημόσια δαπάνη που μπορεί να αγγίξει τα 120,25 
εκατ. ευρώ και συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
Περιφερειακής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) και εθνικούς πόρους, με 
ενδιάμεσο φορέα Διαχείριση την ΕΛΑΝΕΤ.

Σε ένα σημαντικό βήμα για την 
αναβάθμιση της διαχείρισης των 
απορριμμάτων του Λεκανοπεδίου 
προχώρησε η Περιφέρεια Αττικής 
και τον ΕΔΣΝΑ, παραδίδοντας σε 
δεκάδες Δήμους νέα υπερσύγχρονα 
ηλεκτρικά απορριμματοφόρα, οχήματα 
για την περισυλλογή βιοαποβλήτων 
καθώς και κλαδοτεμαχιστές.  
Η σχετική τελετή πραγματοποιήθηκε 
στο Μητροπολιτικό Πάρκο «Αντώνης 
Τρίτης», στο Ίλιον, παρουσία φορέων 
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και 
εκπροσώπων της περιβαλλοντικής 
κοινότητας.

Ειδικότερα, παραδόθηκαν 
τα πρώτα 37 από τα συνολικά 65 
ευέλικτα ηλεκτρικά απορριμματοφόρα 
περισυλλογής βιοαποβλήτων, 10 
ειδικά καφέ οχήματα συμβατικής 
τεχνολογίας που θα συνδράμουν στη 
μείωση της ταφής των σκουπιδιών 
καθώς και 5 κλαδοτεμαχιστές.  
Η συνολική αξία του εξοπλισμού 
ανέρχεται στα 58,24 εκατομμύρια 
ευρώ (συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ), 
αποτελώντας σημαντική επένδυση για 
την ενίσχυση της κυκλικής οικονομίας 
και την αναβάθμιση της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης.

Ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος 
Χαρδαλιάς απευθύνοντας χαιρετισμό, 
στάθηκε καταρχάς στο τραγικό 
δυστύχημα με την εργαζόμενη στην 
καθαριότητα του Δήμου Αλίμου, 
σημειώνοντας: «Θέλω να εκφράσω τη 
βαθιά μου θλίψη και τα πιο ειλικρινή 
μου συλλυπητήρια στην οικογένειά 
της, στους συναδέλφους της, και σε 
όλη την οικογένεια της Αυτοδιοίκησης. 

Η ενίσχυση των θεσμικών σχέσεων και 
οι ευρείες συνέργειες σε μία σειρά από 
τομείς που αφορούν την καθημερινότητα 
των πολιτών, βρέθηκαν στο επίκεντρο της 
συνάντησης του Περιφερειάρχη Αττικής 
Νίκου Χαρδαλιά με τον Πρόεδρο του 
Επαρχιακού Οργανισμού Αυτοδιοίκησης 
Λευκωσίας Κωνσταντίνο Γιωρκάτζη, που 
πραγματοποιήθηκε στο Διοικητήριο της 
Περιφέρειας.

 “Η εξωστρέφεια και οι διεθνείς 
συνεργασίες αποτελούν βασικό πυλώνα 
της πολιτικής μας. Και σε αυτό το πλαίσιο, 
οι ισχυρές και πολυεπίπεδες συμπράξεις με 
τις μητροπολιτικές περιφέρειες της Κύπρου 
είναι και κομβικές και αυτονόητες” τόνισε 
στη δήλωσή του ο Περιφερειάρχης Νίκος 
Χαρδαλιάς και πρόσθεσε: “Έχουμε ήδη 
προχωρήσει σε συντεταγμένες ενέργειες, 
στη βάση ενός ολιστικού στρατηγικού 
σχεδιασμού που εφαρμόζουμε βήμα με το 
βήμα, προκειμένου να δημιουργήσουμε 
ένα Δίκτυο Πρωτευουσών Περιφερειών 
των χωρών της Μεσογείου – ένας στόχος 
ρεαλιστικός, που πλέον βρίσκεται σε 
διαδικασία υλοποίησης. Από τη θέση μου 
ως Α’ Αντιπρόεδρος της ομάδας του ΕΛΚ 
στην Επιτροπή Περιφερειών της Ευρώπης, 
δίνω τη μάχη του αυτονόητου για τον ρόλο 
που μπορεί και πρέπει να διαδραματίσει 
η αυτοδιοίκηση στο μέλλον της Ευρώπης. 
Ήδη, μαζί με τις Περιφερειάρχες του 
Παρισιού Βαλερί Πεκρές και της Μαδρίτης 
Ιζαμπέλ Ντιάζ Αγιούσο, είμαστε σε στενή 
συνεργασία για τη δημιουργία μιας 
ισχυρής συμμαχίας για πράσινες, βιώσιμες, 
ανθεκτικές και ευημερούσες περιφέρειες. 
Για εμένα, η Περιφέρεια της Λευκωσίας, 
η πιο ανατολική περιφέρεια της Ε.Ε., δεν 
μπορεί να μην αποτελεί μέρος αυτής της 
προσπάθειας. Σήμερα κάνουμε το πρώτο 
βήμα, για να προχωρήσουμε με γρήγορους 
ρυθμούς σε αυτή την κατεύθυνση. Θέλουμε 
να ακουστούμε δυνατά, να είμαστε 
πρωτοπόροι σε ό,τι αφορά στη βελτίωση της 
ζωής μας και τις προοπτικές των επόμενων 
γενεών. Η συνεργασία των πρωτευουσών 
Περιφερειών της Ελλάδας και της Κύπρου, 
ενισχύει την φωνή του Ελληνισμού στην 
Ευρώπη και τον κόσμο. Με όραμα, σαφή 
στόχο και μεθοδικότητα, διευρύνουμε το 
δίκτυο αυτοδιοικητικής συνεργασίας των 
Ευρωπαϊκών Περιφερειών της Μεσογείου”.

65 υπερσύγχρονα 
ηλεκτρικά 
απορριμματοφόρα 
για ένα καθαρότερο 
Λεκανοπέδιο

Συνεργασία των 
πρωτευουσών 
Περιφερειών 
Ελλάδας και Κύπρου
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Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ-
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

*

Βανδαλισμοί σε 
δημόσιους χώρους - 
Άμεση αντίδραση του 
Δήμου Λαμιέων

DigiAgriFood: Ενημερωτική ημερίδα 
στην ΠΕ Ξάνθης

Η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας & 
Θράκης, ως εταίρος του Ευρωπαϊκού Κόμ-
βου Ψηφιακής Καινοτομίας της Αγροδιατροφής 
«DigiAgriFood», διοργάνωσε ημερίδα με θέμα  
«Βιώσιμη διαχείριση της καλλιέργειας της ακτι-
νιδιάς- Ευκαιρίες και χρηματοδοτικά εργαλεία», 
στον Πολυχώρο Τέχνης και Σκέψης-Οικία Μάνου 
Χατζιδάκι, στην Π.Ε. Ξάνθης.

Την ιδιαίτερα επιτυχημένη εκδήλωση χαιρέ-
τισε εκ μέρους της Περιφέρειας Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης, ο Αντιπεριφερειάρχης 
Αγροτικής Οικονομίας, Πρωτογενούς Τομέα και 

Κτηνοτροφίας Ριτβάν Χατζή Μεμέτ, ενώ χαιρε-
τισμό απεύθυνε και η Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Ξάνθης Πολυξένη Μπρίκα.

Φεστιβάλ 
«Καλοκαίρι στο 
Θέατρο Κήπου 
2025»
Ό Δήμαρχος Θεσσαλονίκης 
Στέλιος Αγγελούδης και ο 
Αντιδήμαρχος Πολιτισμού, 
Τουριστικής Ανάπτυξης και 
Διαδημοτικής Συνεργασίας 
Βασίλης Γάκης σας προσκαλούν 
στη Συνέντευξη Τύπου για την 
παρουσίαση του προγράμματος 
εκδηλώσεων του φεστιβάλ 
«Καλοκαίρι στο Θέατρο Κήπου 
2025» που θα πραγματοποιηθεί 
την Τετάρτη 11 Ιουνίου, στις 
11:30 π.μ. στο Δημοτικό Θέατρο 
Κήπου (έναντι ΧΑΝΘ).

Εθελοντικές 
Δράσεις 
Καθαρισμού στην  
Δ’ και στην Ε’ 
Δημοτική Κοινότητα
Στο πλαίσιο των 
πρωτοβουλιών του Δήμου 
Θεσσαλονίκης και των 
Δημοτικών Κοινοτήτων για την 
ευαισθητοποίηση των πολιτών 
σε θέματα προστασίας του 
περιβάλλοντος και την ενεργό 
συμμετοχή τους στη βελτίωση 
της ποιότητας ζωής στην πόλη 
μας, θα πραγματοποιηθούν 
δύο, ακόμη, εθελοντικές 
δράσεις καθαρισμού στην 
Δ’ και στην Ε’ Δημοτική 
Κοινότητα.

Συγκεκριμένα:
Δ’ Δημοτική Κοινότητα  
Τετάρτη 11 Ιουνίου, στις 18:30, 
στο πάρκο Τσιαπάνου με 
Στεφάνου Γρηγορίου
Ε’ Δημοτική Κοινότητα
Πέμπτη 12 Ιουνίου, στις 18:30, 
στο πάρκο Νέας Ελβετίας

Τα μαθήματα τελειώνουν και δίνουν τη θέση τους 
στα «Ανοιχτά Σχολεία». Ένα δημιουργικό καλοκαί-
ρι στους μικρούς δημότες προσφέρει ο Δήμος Αθη-
ναίων μέσω της Αντιδημαρχίας Παιδείας, Ψηφια-
κής Διακυβέρνησης, Περιουσίας και Δόμησης με 
το πρόγραμμα “Ανοιχτά Σχολεία”. Οι εγγραφές ξε-
κίνησαν το Σάββατο 7 Ιουνίου στις 10.00 π.μ..

Πρόκειται για ένα δωρεάν πρόγραμμα ημερή-
σιας δημιουργικής απασχόλησης, παιδιών ηλικίας 
6-12 ετών, γεννημένων από το 2013 έως το 2019, 
που θα πραγματοποιείται κατά τη διάρκεια των κα-
λοκαιρινών διακοπών, με στόχο τη δημιουργική 
ψυχαγωγία των παιδιών στα σχολεία της γειτονιάς 
τους και τη στήριξη των οικογενειών τους.

Τα παιδιά θα έχουν την ευκαιρία να συμμετέ-
χουν σε ψυχαγωγικές κι επιμορφωτικές δραστηρι-

ότητες, δημιουργία κατασκευών και έργων τέχνης, 
θεατρικά και ομαδικά παιχνίδια κι εκδηλώσεις.

Διάρκεια & Περίοδοι Υλοποίησης
Το πρόγραμμα θα εξυπηρετήσει έως 2.100 παι-

διά, σε 7 σχολικές μονάδες εντός των 7 Δημοτικών 
Κοινοτήτων του Δήμου Αθηναίων.

Θα υλοποιηθεί σε τρεις (3) περιόδους των 10 
εργάσιμων ημερών η κάθε μια, από τις 16 Ιουνί-
ου έως τις 25 Ιουλίου 2025, με ωράριο λειτουργί-
ας 07:30 – 16:00:
Α’ Περίοδος: Δευτέρα 16 Ιουνίου – Παρασκευή 27 
Ιουνίου 2025
Β’ Περίοδος: Δευτέρα 30 Ιουνίου – Παρασκευή 
11 Ιουλίου 2025
Γ’ Περίοδος: Δευτέρα 14 Ιουλίου – Παρασκευή 25 
Ιουλίου 2025

Στο Συνέδριο Καρδιολογίας που διορ-
γάνωσε η Καρδιολογική Κλινική του 
Πανεπιστημιακού Γενικού Νοσοκομεί-
ου Ηρακλείου (ΠΑΓΝΗ), παραβρέθη-
κε ο Περιφερειάρχης Κρήτης Σταύρος 
Αρναουτάκης.

Χαιρετίζοντας την διοργάνωση, εξή-
ρε τη διαχρονική προσφορά της Καρδι-
ολογικής Κλινικής του ΠΑΓΝΗ, τονίζο-
ντας τον επιστημονικό και κοινωνικό της 
ρόλο, τόσο σε τοπικό όσο και σε εθνικό 
επίπεδο.

Ο Περιφερειάρχης εξέφρασε την 
ευγνωμοσύνη της κρητικής κοινωνίας, 
προς τους καθηγητές, τους γιατρούς και 
το νοσηλευτικό προσωπικό της Κλινικής, 
αναγνωρίζοντας το υψηλό επιστημονικό 
τους επίπεδο, την προσήλωσή τους στην 

αποστολή τους και την εθνική και διεθνή 
τους καταξίωση.

Ιδιαίτερη αναφορά έκανε στον Ομό-
τιμο Καθηγητή Καρδιολογίας Πανα-
γιώτη Βάρδα, τιμώντας τη διαδρομή, το 
όραμα και το έργο του. Ο Σταύρος Αρ-
ναουτάκης υπογράμμισε τη σημασία 
της συνεισφοράς του Παναγιώτη Βάρ-
δα στην καθιέρωση της Καρδιολογικής 
Κλινικής του ΠΑΓΝΗ ως ενός από τα 
κορυφαία κέντρα στην Ελλάδα και την 
Ευρώπη.

«Για το έργο σας, σας αξίζει κάθε 
έπαινος και κάθε τιμή. Αναγνωρίζουμε 
στο πρόσωπό σας έναν κορυφαίο επιστή-
μονα, έναν μεγάλο πατριώτη και έναν ια-
τρό με πλήρη συνείδηση του κοινωνικού 
του ρόλου», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Χαιρετισμός του Περιφερειάρχη Κρήτης Σταύρου Αρναουτάκη 
στο Συνέδριο Καρδιολογίας του ΠΑΓΝΗ 

Δήμος Αθηναίων: Εγγραφές για το 
καλοκαιρινό πρόγραμμα «Ανοιχτά Σχολεία»  

Με μεγάλη συμμετοχή η 6η  
Σκυταλοδρομία αγάπης «Βασίλης 
Τοκάκης» Κολυμπάμε για τη Ζωή

Με τη συμμετοχή μικρών και μεγά-
λων, αθλητών, οικογενειών και εθελο-
ντών πραγματοποιήθηκε, η 6η  Σκυτα-
λοδρομία αγάπης «Βασίλης Τοκάκης» 
στο κολυμβητήριο «Ανδρέας Γαρύφαλ-
λος», στην πλαζ Βοτσαλάκια.

Η σκυταλοδρομία διοργανώθηκε 
από τον Δήμο Πειραιά, τη  Διεύθυνση 
Αθλητισμού του δήμου και τον  Όμιλο 
Εθελοντών κατά του Καρκίνου «Αγκα-
λιάΖΩ», στο πλαίσιο των Ημερών Θά-
λασσας 2025.

Η δράση  αυτή που αποτελεί πλέον 
θεσμό στον Πειραιά  και απέδειξε, για 
μία ακόμη χρονιά, τη δύναμη της συλ-
λογικότητας πραγματοποιήθηκε προς τι-
μήν του Βασίλη Τοκάκη, του αείμνηστου 
συμβούλου επικοινωνίας του Δημάρχου 
Γιάννη Μώραλη, του ανθρώπου που την 
οραματίστηκε. Ο Βασίλης Τοκάκης, που 
έφυγε πρόωρα από τη ζωή, στα 44 του 
χρόνια,  χτυπημένος από τον καρκίνο συ-
νεχίζει να εμπνέει μέσα από κάθε βου-
τιά, κάθε χαμόγελο, κάθε προσφορά.

Η σκυταλοδρομία είχε και φιλαν-
θρωπικό σκοπό, καθώς οι συμμετέχο-
ντες είχαν τη δυνατότητα να  συνεισφέ-
ρουν με όποιο ποσό επιθυμούσαν, στο 
έργο του Ομίλου Εθελοντών κατά του 
Καρκίνου  « ΑγκαλιάΖΩ».

Πρέσβειρες της σκυταλοδρομίας 
αγάπης ήταν  η  Παγκόσμια Πρωταθλή-
τρια Κολύμβησης Κέλλυ Αραούζου και 
οι Παγκόσμιες Πρωταθλήτριες Υδατο-
σφαίρισης Στεφανία Σάντα  και  Χριστί-
να Σιούτη.

Ό Δήμος Λαμιέων εκφράζει τη βαθιά του 
ανησυχία για τα επαναλαμβανόμενα περιστατικά 
βανδαλισμών που παρατηρούνται σε διάφορα 
σημεία της πόλης, κατά τα οποία προκαλούνται 
φθορές στη δημόσια περιουσία και επηρεάζεται 
αρνητικά η καθημερινότητα των πολιτών.

Τελευταίο, ιδιαίτερα θλιβερό, περιστατικό 
αποτελεί ο βανδαλισμός στην Παιδική Χαρά, 
στη συμβολή των οδών Αγίας Παρασκευής και 
Αλύτρωτων Πατρίδων, στα Γαλανέικα. Για λόγους 
ασφαλείας, ο χώρος θα παραμείνει προσωρινά 
κλειστός έως ότου αποκατασταθούν πλήρως οι 
ζημιές.
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Η Toyota παρουσίασε την ανανεωμένη 
έκδοση του RAV4, ενισχύοντας τη θέση 
του στην κατηγορία των μεσαίων SUV. 
Το νέο μοντέλο διατηρεί τη γνώριμη σι-
λουέτα, με διακριτικές σχεδιαστικές πα-
ρεμβάσεις που εστιάζουν στη λεπτομέ-
ρεια.

Στο εμπρός μέρος, το RAV4 αποκτά 
νέα μάσκα και ανασχεδιασμένους προ-
φυλακτήρες, ενώ τα φωτιστικά σώματα 

LED έχουν επανασχεδιαστεί. Στο πίσω 
μέρος, οι αλλαγές είναι περιορισμένες, 
με μικρές διαφοροποιήσεις στα φώτα 
και τον προφυλακτήρα.

Στο εσωτερικό, η Toyota έχει επικε-
ντρωθεί στην τεχνολογική αναβάθμι-
ση. Ό πίνακας οργάνων διαθέτει πλέον 
ψηφιακή οθόνη 12,3 ιντσών, προσφέ-
ροντας πολλές επιλογές εξατομίκευσης. 
Το σύστημα πολυμέσων περιλαμβάνει 

οθόνη αφής 10,5 ιντσών, με υποστήρι-
ξη ασύρματης συνδεσιμότητας για Apple 
CarPlay και Android Auto.

Η Toyota δίνει έμφαση και στην 
ασφάλεια, ενισχύοντας το RAV4 με το 
τελευταίας γενιάς πακέτο Toyota Safety 
Sense. Περιλαμβάνονται εξελιγμένα συ-
στήματα υποβοήθησης, όπως ενεργό 
cruise control, σύστημα διατήρησης λω-
ρίδας και αυτόματη πέδηση με ανίχνευ-

ση πεζών. Παράλληλα, έχουν βελτιωθεί 
η ηχομόνωση και η ποιότητα κύλισης, 
καθιστώντας το SUV πιο άνετο και αθό-
ρυβο.

Το ανανεωμένο RAV4 διατίθεται 
αποκλειστικά με υβριδικά συστήματα 
κίνησης. Η βασική έκδοση συνδυάζει 
βενζινοκινητήρα 2,5 λίτρων με ηλεκτρο-
κινητήρα, αποδίδοντας συνολικά 218 ίπ-
πους. Η τετρακίνητη έκδοση προσθέτει 

έναν επιπλέον ηλεκτροκινητήρα στον 
πίσω άξονα, αυξάνοντας την ισχύ στους 
222 ίππους. Η plug-in υβριδική έκδοση 
αποδίδει 306 ίππους και προσφέρει ηλε-
κτρική αυτονομία έως 75 χιλιόμετρα.

Το νέο RAV4 είναι ήδη διαθέσιμο 
στην ελληνική αγορά, με τιμές που ξε-
κινούν από 43.870 ευρώ για την υβριδι-
κή έκδοση και από 52.870 ευρώ για την 
plug-in υβριδική.

Chery Super Hybrid: Υβριδική 
αυτονομία 1.400 χιλιομέτρων 
χωρίς ανεφοδιασμό
Μια εντυπωσιακή επίδειξη της υβριδικής τεχνολογίας CSH πραγματοποίησε η 
Chery, με αφορμή την Έκθεση Αυτοκινήτου στη Σαγκάη. Κατά τη διάρκεια ενός 
τετραήμερου ταξιδιού, τα μοντέλα TIGGO 9 CSH και ARRIZO 8 CSH διένυσαν πάνω 
από 1.400 χιλιόμετρα χωρίς καμία ανάγκη για ανεφοδιασμό ή φόρτιση.

Η διαδρομή περιλάμβανε ποικίλες συνθήκες, από αστική κυκλοφορία έως ορεινούς 
δρόμους και ταχύτητες αυτοκινητοδρόμου, αναδεικνύοντας την απόδοση και την 
προσαρμοστικότητα των υβριδικών συστημάτων της εταιρείας. Το SUV TIGGO 9 
CSH κατέγραψε εξαιρετική αυτονομία, ενώ το ARRIZO 8 CSH εμφάνισε κατανάλωση 
μόλις 4,2 λίτρα/100 χλμ.

Ο κινητήρας 1.5 TGDI πέμπτης γενιάς και το υβριδικό κιβώτιο DHT με απόδοση 
98,5% βρίσκονται στον πυρήνα της τεχνολογίας CSH. Η μπαταρία δεύτερης γενιάς 
υποστηρίζει ταχεία φόρτιση, ενώ η λειτουργία V2L επιτρέπει την παροχή ρεύματος 
σε εξωτερικές συσκευές. Η καμπίνα διατηρεί στάθμη θορύβου μόλις 60 dBA σε 
ταχύτητα 120 χλμ/ώρα.

Η Chery σχεδιάζει αντίστοιχες δοκιμές και σε άλλες χώρες, δίνοντας έμφαση στην 
αλληλεπίδραση με τους χρήστες και τη δημοσιογραφική κοινότητα.

Η BYD έκανε το ντεμπούτο 
της στην Κύπρο με τέσσερα 
νέα μοντέλα
Η BYD ξεκίνησε επίσημα τη δραστηριότητά της στην Κύπρο, εγκαινιάζοντας την 
παρουσία της με μία εκδήλωση στην ανακαινισμένη Πλατεία του Παλαιού ΓΣΠ.
Το κυπριακό κοινό είχε την ευκαιρία να γνωρίσει από κοντά τέσσερα μοντέλα της 
BYD: το ATTO 3, τα πολυτελή SEAL και SEALION 7, καθώς και το plug-in υβριδικό 
SEAL U DM-i. Κοινό στοιχείο όλων είναι οι προηγμένες τεχνολογίες, όπως η 
κατασκευή Cell-to-Body και ηλεκτροκινητήρες υψηλών επιδόσεων.
Η παρουσίαση έγινε με τη συμμετοχή πολιτικών, επιχειρηματιών και εκπροσώπων 
του Τύπου, ενώ ξεχώρισε η παρουσία 
ενός διαδραστικού ρομπότ. Η BYD 
ανακοίνωσε τη λειτουργία δύο 
εκθεσιακών χώρων, σε Λευκωσία και 
Λεμεσό, καθώς και διαθεσιμότητα 
ετοιμοπαράδοτων οχημάτων.
μινιατούρες του Hyundai i20 N Rally1 
Hybrid. Οι συμμετοχές γίνονται μέσω 
της επίσημης ιστοσελίδας της Hyundai 
Ελλάς.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

Υβριδική τεχνολογία, ψηφιακές αναβαθμίσεις 
και ανανεωμένη εμφάνιση

Νέο Toyota RAV4:
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

Opel Mokka GSe 
Rally: Ηλεκτρικό 
και έτοιμο για 
την πίστα
Η Opel παρουσίασε το νέο Mokka 
GSe Rally, ένα ηλεκτρικό πρωτότυπο 
που σηματοδοτεί την επόμενη 
φάση στην εξέλιξη του ηλεκτρικού 
ράλι. Το όχημα έκανε την πρώτη 
του εμφάνιση στο ELE Rally στο 
Αϊντχόβεν στις 23-24 Μαΐου.

Το Mokka GSe Rally είναι το πρώτο 
αυτοκίνητο που αναπτύχθηκε 
σύμφωνα με τους νέους 
κανονισμούς eRally5 της FIA. 
Διαθέτει ηλεκτροκινητήρα ισχύος 
207 kW (280 ίπποι) και ροπή 345 Nm. 
Το σύστημα μετάδοσης περιλαμβάνει 
αγωνιστικό κιβώτιο ταχυτήτων, 
διαφορικό περιορισμένης 
ολίσθησης και ενισχυμένους άξονες. 
Η ανάρτηση Bilstein με ενισχυμένα 
γόνατα McPherson εμπρός και 
άκαμπτο άξονα πίσω έχει σχεδιαστεί 
για αγωνιστικές απαιτήσεις. 
Το αμάξωμα είναι ελαφρύ και 
ενισχυμένο, ενώ απουσιάζουν 
ηλεκτρονικά βοηθήματα όπως ABS 
και ESP.

Ο σχεδιασμός του οχήματος 
ξεχωρίζει με την επιγραφή «OMG! 
GSE», έντονα χρώματα και ειδικές 
ζάντες. Η οροφή διαθέτει εμφανή 
εισαγωγή αέρα, ενώ το καπό 
φέρει το λογότυπο «Mokka GSe 
Rally». Το εσωτερικό περιλαμβάνει 
πιστοποιημένο κλωβό ασφαλείας, 
καθίσματα ράλι με ζώνες έξι σημείων 
και σύστημα πυρόσβεσης με μη 
αγώγιμο υλικό.

Η μπαταρία 54 kWh βασίζεται 
στο μοντέλο παραγωγής και έχει 
προσαρμοστεί για αγωνιστικές 
συνθήκες. Το Mokka GSe Rally 
αναμένεται να χρησιμοποιηθεί 
σε διεθνείς αγώνες από το 2026, 
ενισχύοντας τη θέση της Opel 
στον χώρο του ηλεκτρικού 
μηχανοκίνητου αθλητισμού.

}*
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Renault 4 Savane 4x4 Concept: 
Μια ρετρό επιστροφή με σύγχρονη ταυτότητα

Η Renault συνεχίζει να επενδύει στη σύν-
δεση του παρελθόντος με το μέλλον, πα-
ρουσιάζοντας το πρωτότυπο Renault 4 
Savane 4x4 Concept στο πλαίσιο του φε-
τινού Roland-Garros. Με αφετηρία ένα 
ιστορικό όνομα που έχει συνδεθεί με την 

περιπέτεια και την απλότητα, η νέα εκδο-
χή του Renault 4 ενσωματώνει στοιχεία 
τεχνολογίας και σχεδιασμού που ανταπο-
κρίνονται στις απαιτήσεις της ηλεκτροκί-
νησης και της σύγχρονης αστικής κινητι-
κότητας.

Το όχημα βασίζεται στην ηλεκτρική 
πλατφόρμα AmpR Small και διαθέτει δύο 

ηλεκτροκινητήρες – έναν σε κάθε άξονα 
– προσφέροντας μόνιμη τετρακίνηση. Η 
αυξημένη απόσταση από το έδαφος, τα 
φαρδύτερα μετατρόχια και τα ειδικά ελα-
στικά Goodyear διαμορφώνουν ένα όχη-
μα ικανό να ανταποκριθεί σε εκτός δρό-
μου διαδρομές.

Αισθητικά, το Savane ξεχωρίζει με το 

νέο χρώμα Jade Green, το οποίο συν-
δυάζεται με μαύρες γυαλιστερές λεπτο-
μέρειες και υφασμάτινη οροφή σε μοτί-
βο pixel. Η ρετρό αισθητική ενισχύεται 
από το λογότυπο “4Savane” και την εμ-
φάνιση που παραπέμπει σε παλαιότε-
ρες εκδόσεις του μοντέλου.

Στο εσωτερικό κυριαρχεί η απόχρω-

ση Deep Brown, τόσο στις ταπετσαρίες 
των καθισμάτων όσο και στο ταμπλό, 
με υλικά τύπου TEP και λεπτομέρειες 
όπως το φωτιζόμενο λογότυπο και τις 
καπιτονέ επενδύσεις.

Το πρωτότυπο παρουσιάστηκε μα-
ζί με την ειδική έκδοση του Renault 5 
και το ηλεκτρικό Scenic E-Tech, αποτε-

λώντας μέρος της ευρύτερης παρουσίας 
της Renault στο τουρνουά. Παράλληλα, 
η εταιρεία στηρίζει κοινωνικές πρωτο-
βουλίες όπως το «Give Me 5», που στο-
χεύει στη βελτίωση της πρόσβασης 
των νέων στον αθλητισμό, με τη συμ-
μετοχή γνωστών τενιστών όπως ο Ugo 
Humbert και ο Casper Ruud.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ
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Γερονικολάκης

«Παρών» στη λέσχη Μπίλντερμπεργκ 
Ασταμάτητος ο Μητσοτάκης. Κυριακή και Δευτέρα βρέθηκε 
Νίκαια της Γαλλίας για την 3η Διάσκεψη του ΟΗΕ για τους 
Ωκεανούς. Την Τετάρτη, θα μεταβεί στην Οδησσό για την 
Σύνοδο Κορυφής Ουκρανίας-Νοτιοανατολικής Ευρώπης. 
Την Πέμπτη,  θα βρεθεί στην Μολδαβία. Επόμενη στάση η 
Σουηδία για δυο εικοσιτετράωρα.  Θα συμμετάσχει και στη 
Λέσχη Μπίλντερμπεργκ της Στοκχόλμης. Ο changer θα έχει 
ανοικτά αυτιά πίσω από τις κλειστές πόρτες…

Στερεότυπα
Τα στοιχεία που έχει στη διάθεσή του το Υπουργείο 
Μεταφορών σπάνε τα στερεότυπα και τους 
μύθους για τις γυναίκες οδηγούς. Για το 
82% των περιστατικών στους δρόμους 
ευθυνόμαστε εμείς, οι άνδρες. Μόλις 
στο 18% των ατυχημάτων και των 
δυστυχημάτων εμπλέκονται γυναίκες εκ 
των οποίων μάλιστα μόλις το 6% είναι 
οδηγοί. Οι υπόλοιπες κυρίες είναι είτε 
συνεπιβάτες σε οχήματα που οδηγούν 
άνδρες, είτε πεζές. Συνεπώς, κύριοι, 
ας μαζευτούμε και ας βρούμε νέα 
«ανέκδοτα»…

Ελλάδα δεν είναι μόνο 
η Μύκονος
Μπορεί στη Μύκονο να δόθηκαν 
σπίτια σούπερ λουξ στους γιατρούς. 
Και σωστά! Και αργήσαμε! 
Όπως υπάρχουν και 
άλλες ανάγκες. 
Αναρίθμητες. Η 
Αστυπάλαια για 
παράδειγμα 
«ξεμένει» από 
δημοσίους 
υπαλλήλους το 
καλοκαίρι, αφού το 
νησί μετατρέπεται 
σε ένα απέραντο 
BNB. Στην Σκιάθο οι 
εποχικοί πυροσβέστες 
παραιτούνται γιατί 
δεν βρίσκουν σπίτι. Το 
νησί όμως είναι κατάφυτο 
και αν συμβεί η «στραβή», 
μετά δε θα μας φταίει μόνο 
η κλιματική κρίση. Ελπίζω 
οι 43 δράσεις της κυβέρνησης 
για το στεγαστικό να αποδώσουν 
γρήγορα γιατί δεν υπάρχουν πολλά 
περιθώρια. Στο Μαξίμου γνωρίζουν 
το θέμα για αυτό έχουν «πέσει» από 
πάνω…

To project της Αλβανίας 
Σας τα γράφουμε στο πρωτοσέλιδο για το ελληνικό επιχειρείν 
που αναπτύσσεται και εκτός συνόρων πατώντας «πόδι» στα 
Βαλκάνια αλλά και πέραν αυτών. Να σας δώσει και ο changer 
«το κάτι παραπάνω»; Το Υπουργείο Γεωργίας και Αγροτικής 
Ανάπτυξης της Αλβανίας ανέθεσε πρόσφατα στην εταιρεία 
συμβούλων European Profiles, μέλος του αναπτυσσόμενου 
ελληνικού ομίλου συμβουλευτικών υπηρεσιών Bright, την 
απολογιστική αξιολόγηση του IPARD II, με σκοπό την παροχή 
κρίσιμης πληροφόρησης στους ευρωπαϊκούς θεσμούς, 
τους φορολογούμενους, καθώς και στις αρμόδιες αρχές της 
Αλβανίας, αναφορικά με τις επιπτώσεις των δαπανών του 
προγράμματος. Η αξιολόγηση περιλαμβάνει την συλλογή 

ποιοτικών και ποσοτικών δεδομένων από ένα ευρύ 
φάσμα πηγών και τη σύνταξη εκθέσεων. 

Θα δει τον Τραμπ;
Στα τέλη του μήνα, 24-25 
Ιουνίου, το πρωθυπουργικό 
πρόγραμμα έχει…Χάγη. 
Εκεί θα διεξαχθεί η Σύνοδος 
Κορυφής του ΝΑΤΟ, 
παρουσία του Αμερικανού 
Προέδρου Ντόναλντ Τραμπ, 

με βασικό θέμα την αύξηση των 
αμυντικών δαπανών των χωρών 

της Συμμαχίας στο 5% του ΑΕΠ. 
Θα βρεθούν οι δυο άνδρες;
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Καθημερινά πιπεράτα 
νέα, παρασκήνια και 
αποκλειστικά στην 

ψηφιακή έκδοση της 
ipaper. Διαβάστε όσα 
γράφουμε στην στήλη 

«off the record» 
…που συζητιέται!


